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Cu loan Tăfaru, director adjunct la întreprinderea

f f Emailul roşu" Mediaş despre:

Creşterea eficienţei 
activ ită ţii de export

!
La întreprinderea medieşamă „E- 

mailul roşu“ exportul a cunoscut 
an de an o ascensiune impresio
nanta, în acest an ponderea livră
rilor către beneficiarii externi re
prezintă peste 28 la sută din tota
lul producţiei planificate, vasele 
emailate şi articolele de copii fiind 
solicitate şi apreciate în 19 ţări. 
Dat fiind volumul însemnat de pro
duse d'tstinate comerţului exterior 
s-a pus şi se pune cu pregnantă 
problema eficienţei acestei activi
tăţi. Acesta a fost deci subiectul 
discuţiilor purtate cu economistul 
loan Tătaru, director adjunct al 
întreprinderii.

— Pentru început am dori să 
informaţi cititorii noştri despre 
ritmul îndeplinirii sarcinilor de 
export, despre realizările obţi
nute pină in prezent.

— Anul acesta realizările au fost 
ritmice, lună de lună, deşi planul 
de export in primul trimestru, de 
exemplu, a fost aproape dublu faţă 
de aceeaşi perioadă a anului trecut. 
Is ceea ce priveşte realizarea pla
nului pot să afirm că în monte na
tul de faţă ne aflăm într-o situaţie 
favorabilă si că măsurile stabilite

ne vor permite să ne menţinem în 
acelaşi ritm. Încă la finele primei 
decade din această lună aveam pla
nul semestrial depăşit. în acelaşi 
timp ne-am preocupat dc creşterea 
eficienţei exportului. Bunăoară, 
cursul de revenire realizat pînă îra 
prezent este îmbunătăţit faţa de 
plan cu 5 la sută, iar faţă dc rea
lizările anului trecut creşterea re
prezintă circa 16 la sută.

— Aţi atacat tocmai problefna 
despre care voiam să discutăm 
mai amănunţit. Vă rugăm să vă 
referiţi Ja măsurile luate, la fac
torii care au influenţat îmbună
tăţirea activităţii dc export, 
creşterea eficienţei acesteia.

— Din dorinţa de a mă face cît 
mai înţeles am să încerc să grupez 
factorii asupra cărora noi am ac
ţionat. Ei pot fi grupaţi în trei ca
tegorii. în primul rînd este vorba 
de măsurile tehnlco-organizatoriee 
luate în cadrul secţiilor de produc
ţie. Am acţionat astfel, cu spriji
nul, organizaţiilor de bază, a grupe
lor sindicale, a organizaţiei dc ti
nerii asupra . sistemului de organi
zare în secţia email, în mod deose
bit, pentru o programare mai judi

cioasă, pentru o asigurare ritmică 
a secţiilor cu scule şi accesorii.

In al doilea rînd am avut Sn ve
dere măsurile pentru îmbunătăţirea 
calităţii produselor, mai ales în sec
ţia email. Angajamentele luate de 
comunişti, dezbaterile din adunările 
generale, formele diferite al*î muncii 
politice dc masă, stimularea munci
torilor cu rezultate bune au fost 
direcţiile de a-cţiune, direcţii ce s-au 
dovedit eficiente. Astfel, dacă îna
inte dintr-un lot, procentul de vase 
bune pentru export reprezenta 
circa 50 Ia sută, astăzi, această pon
dere trece de 70 la sută, ajungînd 
uneori şi la peste 90 la sută. Este 
deci toomai ceea ce am urmărit 
prin acţiunile noastre pentru creş
terea calităţii produselor. Pot să 
afirm — am toata convingerea — 
că spiritul general al exigenţei a 
crescut simţitor. O a treia grupă 
de factori aş localiza-o la modul 
de asigurare a  condiţiilor materiale 
de desfăşurare á exportului. Ne-am 
preocupat de aprovizionarea rit
mică cu materii prime şi materiale,

(Continuare In pag. a III-a)
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0  nouă marcă sibiană de utilaje
Sine bine cunoscute cititorilor 

reputatele întreprinderi construc
toare de maşini din judeţ: „Inde
pendenţa“, „Balanţa“, „Automeca- 
ntca" Mediaş ş.a.m.d. Ji iată în a- 
ceste zile efervescente, cînd are loc 
o mare desfăşurare a energiilor, 
creatoare în întrecere, am aliat 
despre nucleul unei viitoare fa
brici constructoare de maşini cu 
care se va întregi panorama indus
trială a oraşului. Este vorba despre 
atelierul de ambalaje metalice, piese 
şi prototipuri pentru industria ali
mentară care funcţionează pe lingă 
Întreprinderea' de industrializare a 
cărnii din Sibiu. Micul colectiv al
cătuit din 80 de oameni şi o grupă 
de proiectare, condus de ing. Re
mus Dat arc mîndria de a-şi fi în

scris numele, marca, pe primele uti
laje .româneşti destinate acestui sec
to r important al economiei: indus
tria alimentară.

La ora cînd apar aceste rînduri 
în  atelierul respectiv' se află în 
lucru 25 de maşini de îmbuteliat 
prin fibtarey destinate întreprinderi
lor viei şi vinului dintr-o serie de 
oraşe ca Braşov, Drobeta Tr. Seve
rin etc.; dar opt asemenea utilaje 
au ajuns încă de anul trecut la be
neficiari bucurîndu-se de o una
nimă apreciere. Alte 20 de între
prinderi din industria alimentara a 
ţării sínt beneficiarele fierăstrăului 
cudisede tranşat carne şi alefierls- 
traului alternativ destinat abatoa
relor, tot pentru prima oară reali
zat aici, în atelierul sibian, aproape 
ICO de bucăţi fiind de-acum livrate.

Discutăm cu inginerul Remus 
Dar si aflam că de fapt valoarea 
utilajelor fabricate pînă acum în - 
acest, atelier depăşeşte 1,3 . milioane 
de lei si că, în prezent, colectivul 
de aici lucrează la pregătirea asimi
lării şi realizării altor maşini mo
derne pentru industria alimentara 
cum sínt: fierăstraie stabile cu 
bandă, diferite tipuri de maşini de 
tras şortc, de tocat carne, congela
tor. etc., prin care se va determina 
o mecanizare substanţială a diferi
telor operaţii în întreprinderile de 
prelucrat carnea. Paralel în bilanţul 
colectivului se îns.crie ş'i un alt suc
ces deosebit: din 1966 nu s-a mai

(Continuare în pag. a HI-s) 
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■  In zilele de 22 şi 23 iunie a 
fost organizat la Crinţ un valoros 
schimb de experienţă cu obiectivul: 
„Îmbunătăţirea şi exploatarea _ ra
ţională a pajiştilor naturale^alpiae“. 
La această acţiune, organizată de De
partamentul I.A.S. djn_ M.A.I.A.A. 
şi Trustul judeţean Sibiu al I.A.S., 
participă conducători ai agriculturii 
de sta* din mai multe judeţe ale 
ţării. Cu acest prilej, _ participanţii 
vor cunoaşte remarcabilele realizări 
privind organizarea ştiinţifică^ a ex
ploatării pajiştii naturale alpine de 
la Crinţ — I.A.S. Şura Mică.

^  Ieri a vut loc plenara comi
tetului comunal de partid şi sesiu-

în  ju d e ţ
nea consiliului popular comunal 
Slimaic. La ordinea de zi a fost 
prezentată o informare privind 
preocuparea comitetului comunal 
de partid şi a comitetului executiv 
al Consiliului, popular^comunal pri
vind îndrumarea unităţilor^ agricole 
pentru traducerea în viaţă a pro
gramului unitar de dezvoltat; a 
agriculturii, sarcini 'izvorâte din 
plenara di» martie a Comitetului 
judeţean de partid.'

■  La Cisnădie a avut loo şe
dinţa de birou a Comitetului oră
şenesc de partid. A fost analizată 
activitatea de educaţie fizică ţi 
sport Ia nivelul oraşului.

H  Ieri, muncitorii sectorului 2 
de la întreprinderea „7 Noiembrie* 
din Sibiu, au avut din nou în  mij
locul lor pe bibliotecara Gertrud 
Barth, care a prezentai. recenzia 
cărţii „Omagiu tovarăşului Nicolae 
Ceauşescu*.

I  Ieri, îa clubul salariaţilor din 
transporturi şi telecomunicaţii, to 
varăşul Mihai Baca, secretar al co
mitetului de partid Nod C.F.R. Si
biu, a prezentat în colectiv docu
mentele Plenarei C.C. al P.C.R. din 
18—-19 iunie 1973.
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Conferinţa 
naţională 

a ju riş tilo r
In Capitală au început vineri lu

crările Conferinţei naţionale a Aso
ciaţiei juriştilor.

La şedinţa de deschidere au luat 
parte tovarăşii Ion Coman, şef de 
secţie la C.C. gl P.C.R., Constan
tin Stătescu, secretarul Consiliului 
de Stat, Mihnea Gheorghiu, pre
şedintele Academiei de ştiinţe so
ciale şi politice, Teodor Vasiliu, 
ministrul justiţiei, Emílián Nuccscu, 
preşedintele Tribunalului Suprem, 
Eiiimon Ardeieami, procurorul ge
neral al Republicii Socialiste Româ
nia, Traian lonaşcu, preşedintele 
Comisiei juridice a Marii Adunări 
Naţionale, deputaţi ín M.A.N., re
prezentanţi ai conducerii unor mi
nistere, organizaţii centrale de staţ 
şi ai unor organizaţii de masa, 
academicieni şi alţi oameni de 
ştiinţă, cadre didactice universitare, 
un mare număr de jurişti din în
treaga ţară.

Actuala conferinţă este chemată 
să facă bilanţul activităţii desfăşu
rate de membrii şi organizaţiile aso
ciaţiei, sa hotărască asupra căilor 
de perfecţionare a acesteia, astfel 
ca ea să corespundă mai bine exi
genţelor pe care' partidul şi statul 
le ridică in faţa organizaţiei în ac
tuala etapa de dezvoltare a patriei.

(Agerpres)

Vizita în ţara noastră
a prinţului NORODOM SIANUK

La invitaţia preşedintelui Consiliului 
de Stau al Republicii Socialiste Româ
nia, Nicolae Ceauşescu, şi a tovarăşei 
Elena Ceauşescu, vineri dimineaţa a 
sosit în Capitală prinţul Norodom 
Sianuk, şeful statului cambodgian, 
preşedintele Frontului Unit Naţional 
al Cambodgiri, cu soţia, prinţesa Mo
nique Sianuk, care face o vizită neofi
cială în ţara noastră.

Vizita prinţului Norodom Sianuk, 
evenimenu de seamă în cronica legă
turilor de prietenie şi colaborare din
tre popoarele .român şi cambodgian, 
constituie o nouă şi puternică expresie 
a simpatiei şi solidarităţii militante a 
poporului nostru cu lupta eroică a 
poporului cambodgian, cu acţiunile în
treprinse de Guvernul Regal dc Uniune 
Naţională de sub egida F.U.N.C. în 
apărarea fiinţei şi libertăţii naţionale, 
a dreptului imprescriptibil de a dis
pune de propriile destine, conform 
voinţei şi intereselor legitime ale aces
tuia.

Sosirea înalţilor oaspeţi a avut loc 
la aeroportul internaţional Otopeni.

Pe frontispiciul aerogării au fost ar
borate drapelele de stat ale României 
şi Cambodgiei, care încadrau portre
tele preşedintelui Consiliului de Stat, 
Nicolae Ceauşescu, şi prinţului Noro
dom Sianuk. Pe mari pancarte era în
scrisă în limbile română şi franceză 
urarea: „Bun sosit în România Alteţei 
Sale Regale, prinţul Norodom Sianuk, 
şeful sţatulpi Cambodgia, preşedin
tele Frontului Unit Naţional al Cam- 
bodgrei".

La ora 11,30, aeronava cu care au. 
călătorit- înalţii oaspeţi a aterizat.

La coborirea din avion, prinţul No
rodom Sianuk si prinţesa Monique Sia
nuk au fost salutaţi cu căldură de to
varăşul Nicolae Ceauşescu şi tovarăşa 
Elena Ceauşescu, dc tovarăşul Ion 
Gheorghe Maurer şi soţia, Elena Mau
rer, de tovarăşii Miron Constan-tinescu, 
vicepreşedinte aî Consiliului de Stat, 
George Macovescu, ministrul afaceri
lor externe.

Cei doi şefi de stat îşi string căl
duros mîiaile, se îmbrăţişează.

Prinţul Norodom Sianuk prezintă 
tovarăşului Nicolae Ceauşescu si to
varăşei Elena Ceauşescu, personalităţile 
oficiale, ca-re-1 însoţesc: leng Sary, tri
mis special al Frontului Naţional Unit 
şi al Guvernului Regal de Unitate 
Naţională al Cambodgiei; Alteţa Sa 
Principesa Norodom Keth Kanya; Sa
rin Ghhak, membru al Biroului Politic, 
al Comitetului Central al F.U.N.C. şi 
ministrul afacerilor externi al 
G.R.Ü.N.C., cu soţia; doamna Kou 
Rouă; general Duong Sam Ol, mem

bru al Biroului Politic al Comitetului. 
Central al F.IU.N.C. şi ministru al 
echipamentului militar şi armamentu
lui, cu soţia; Cbea San, membru al 
Biroului Politic al C.C. al F.U.N.C. şi 
ministru al justiţiei şi al reformelor 
judiciare; Alteţa Sa Prinţul Sisowath 
Methavi, directorul de cabinet aî şe-1 
fultti statului; Alteţa Sa Regală Prin
ţul Norodom Yuvanatah; Alteţa Sa 
Regala Prinţul Norodom Sihamini: 
Pung Peng Cheng, secretar general al 
înaltului Consiliu al Tronului, cu so
ţia, pc ceilalţi membri ai suitei. A 
fost prezent ITuot Sambath, membru 
al Biroului Politic al C.C. al F.Ü.N.C,. 
ministrul lucrărilor publice, al tele
comunicaţiilor şi al reconstrucţiei, 
ambasadorul Regatului Cambodgiei 
la Bucureşti, cu soţia.

Un grup de pionieri oferă înalţi
lor oaspeţi buchete de flori.

In continuarea ceremoniei, coman
dantul gărzii de onoare prezintă ra
portul. Se intonează imnurile de stat 
ale României şi Cambodgiei. Cei doi 
şefi de stat trec in revistă garda de 
onoare.

Prinţului Norodom Sianuk şi prin
ţesei Monique Sianuk le sínt prezen
taţi apoi tovarăşii Gheorghe Cioară, 
Dumitru Popescu, Ion Ioniţă, Con
stantin Stătescu, secretarul Consiliu

lui de Stat, membri ai guvernului îi 
celelalte persoane oficiale române care. 
au venit în întâmpinare.

Erau prezenţi .şefii unor misiuni 
diplomatice acreditaţi in ţara noas
tră.

Numeroşi cetăţeni ai Capitalei, a- 
flaţi pe aeroport, au aclamat1 cu 
multă căldură pe tovarăşul Nicolae. 
Ceauşescu şi pe prinţul Norodom 
Sianuk. Ei şi-au exprimat satisfacţia 
pentru vizita pe care şeful statului 
Cambodgia o întreprinde in ţara 
noastră, convingerea că ea corespunde 
intereselor popoarelor român şi cam
bodgian, cauzei luptei antiimperia- 
iiste, progresului şi păcii în lume. 
Prin aplauze şi aclamaţii ei dau glas 
sentimentelor de deosebită stimă şi 
dragoste faţa de conducătorul parti
dului şi statului nostru, a cărui neo
bosită activitate este pusă in slujba 
intereselor naţiunilor noastre, în slujba 
edificării în lume a unui climat de pace 
şi înţelegere, care permite dezvolta
rea liberă şi independentă a popoare
lor.

In aclamaţiile celor prezenţi, cei 
doi şefi dc stat iau loc intr-o ma
şină, escortată de motociclişti, îndrep- 

. tîndu-se spre reşedinţa ce a fost re
zervată înalţilor oaspeţi.

(Agerpre*)

V i z i t ă  p r o t o c o l a r ă
Alteţele Lor Regale, prinţul Noro

dom Sianuk, şeful statului Cambodgia, 
preşedintele Frontului Unit Naţional 
al. Cambodgiei, şi prinţesa Monique 
Sianuk, au făcut, vineri seara, o vizită 
protocolară tovarăşului Nicolae 
Ceauşescu, preşedintele Consiliului de 
Stat ai Republicii Socialiste România, 
.preşedintele Consiliului Naţional al 
Frontului Unităţii Socialiste, secretar 
generai al Partidului Comunist Ro
mân, şi tovarăşei Elena Ceauşescu.

La întîlnâre au participat tovarăşul 
Ion Gheorghe Maurer, preşedintele 
Consiliului dc Miniştri, şi tovarăşa 
Elena Maurer, tovarăşii Miron Con- 
stantinescu, vicepreşedinte al Consiliu
lui de Stat, George* Macovescu, minis- 
trui".afacerilor externe.

Au participat, de asemenea, leng 
Sary, trimis special al Frontului Na
ţional Élnie şi al guvernului ‘regal de 
unitate naţională al Cambodgiei,- Fluor 
Sambath, membru al Biroului Politic 
al C.C. al F.U.N.C.,. ministrul-lucrări
lor publice, al telecomunicaţiilor şi al 
reconstrucţiei, ambasadorul Regatului 
Cambodgiei în România, cu •soţia, Al
teţa Sa prinţul Sisowath Methavi, di
rectorul de cabinet al şefului statului.

tntrevederea dintre preşedintele 
Nicolae Ceauşescu, tovarăşa ‘ Elena 
Ceauşescu şi Alteţele lor Regale, prin
ţul Norodom Sianuk şi prinţesa Mo
nique Sianuk,. -s-a desfăşurat .îwir-o 
atmosferă de caldă cordialitate, ds 
prietenie.

Dineu oferit de tovarăşul 
Nicolae Ceauşescu

I n t î ln i r e a  d in t r e  
p r e ş e d in te le  

N ico lae C e a u ş e s c u  şi 
p r in ţu l  N o ro d o m  S ia n u k

Vineri după-amiază, la Palatul .Con
siliului dc Star, au avnt.luc convorbiri 
între preşedintei': Consiliului de Stat 
al Republicii Socialiste România, pre
şedintele Consiliului Naţional al Erup
tului Unităţii Socialiste, secretar ge
neral al Partidului Comunist Român, 
Nicolae Ceauşescu, şi şeful statului 
Cambodgia, preşedintele Frontului Na
ţional Unit al Cambodgiei, Alteţa Sa 
Regală prinţul Norodom Sianuk.

Continuând dialogul fructuos sta
bilit între cci doi şefi dc stat cu pri
lejul întîlnirilor precedente, con
vorbirile dintre preşedintele Nicolae 
Ceauşescu şi prinţul Norodom Sianuk 
au abordat probleme bilaterale şi in
ternaţionale de interes comun, într-o 
atmosferă de cordialitate, de deplină 
înţelegere şi stimă reciprocă, care ca
racterizează relaţiile dc prietenie şi 
solidaritate militantă dintre poporul 
român şi poporul cambodgian.

Preşedintele Consiliului de Stat, 
Nicolae Ceauşescu, şi tovarăşa Elena 
Ceauşescu au oferit, vineri, un dineu 
în onoarea Alteţelor Lor Regale, prin
ţul Norodom Sianuk şi prinţesa 
Monique Sianuk.

Au participat tovarăşul Ion Gheor- 
gbe Maurer şi tovarăşa Elena Maurer, 
tovarăşii Paul Niculcscu-Mizii, llia 
Verdeţ, Gheorghe Cioară, Dumitru 
Popescu, Miron Constantinescu, Ion 
Ioniţă, Constantin Stătescu, secretarul 
Consiliului de Stat, George Maco
vescu, ministrul afacerilor externe, cu 
soţiile, alţi membri ai guvernului, 
personalităţi ale vieţii ştiinţifice şi 
culturale.

Au luat, de asemenea, parte: leng

Sary, Alteţa Sa Principesa Norodom 
Keth Kanya, Sarin Chhak, cu soţia, 
doamna Kou Roun, general Duong 
Sam Ol. cu soţia, Huót Sambath, cu 
soţia, Chca San, Alteţa Sa prinţul 
Sisowath Methavi, Alteţa Sa Regală 
prinţul Norodom Yuvanatah, Alteţa 
Sa Regală prinţul Norodom Sihamini, 
Pung Peng Cheng, cu soţia, şi cele
lalte persoane din suita Alteţelor lor 
Regale.

S-au intonat imnurile de stat al* 
României şi Cambodgiei.

In timpul dineului,. care s-a desfă
şurat) într-o atmosferă de calda 
cordialitate, preşedintele Nicolae 
Ceauşescu şi prinţul Norodom Siânuk 
au rostit toasturi.

Retrospectivă în imagini
Forme geometrice, linii şi tonuri arhitectonice contemporane, 

ieşite ca toate faptele noastre din ideea de frumos supusă utilu
lui. La una din porţile Sibiului de azi, ne-a devenit familiară 
imaginea întreprinderii deAmorărit şi panificaţie — un adevărat 
combinat al pîinii. Simbolic poate sau doar, întâmplător, favorabil 
in or'ce caz speculaţiei gazetăreşti, Sibiul îl primeşte azi, la una 
din marile sale porţi, pe vizitator cu pîine — semn de belşug 
şi bunăstare. Şi tot simbolic, construcţiile întreprinderii de mo» 
rărit şi panificaţie — care se încadrează cu mîndrie în această 
foto-rctrospectivă, ea bunuri înfăptuite de noi, cei de azi — pot 
fi asimilate metaforic unui monument închinat celui mai respectat 
şi mai puternic investit cu valori morale dintre alimente: pi ine a

V. cucu

...Şi 2S000 DE OAMENI AU SPUS
. . .  Rece în neclintirea-i oţclită, 

bisturiul taie brazdă benignă in 
viscerele atinse de marşul destră
mării.

. . .  Omul .în alb, cu mască şi 
ochi încercănaţi de veghe, cu ghi
dul, metamorfozat) în lamă de oţel 
fin, căutînd între „piesele“ maşi
năriei biologica locul pe care tre
buie realtoită perfecţiunea.

, . .  Omul în alb, cu mina ca
re-mi pare crescută din minerul 
bisturiului, desface şi reface meş
ter locul atins de năvala bolii. Va 
sprijini viaţa puţină pe ştiinţa hi- 
pocratică vătuita-n omenie, pen
tru a reda familiei mici şi fami
liei mari pc omul ajuns aproape 
de pragul nefiinţei. Aşa va tace 
acum, cum a făcut de mii de ori, 
dc zeci de mii de ori de cînd a 
jurat credinţă profesiunii sale.

, . . .  Ieri-alaltăieri, poate după a 
25 001-a operaţie, dr. Titus Spătarii, 
doctor în ştiinţe medicale, cap dc 
şcoală necontestat în chirurgia Si
biului a fost sărbătorit cu ocazia 
pensionării de colegi şi prieteni, 
de mulţi dintre cei cărora le-a fost 
dascăl şi îndrumător, de oameni 
care-1 stimează pentru cele peste 
4 decenii închinate clipă de clipă 
omului, sănătăţii omului şi sănă
tăţii publice.

Permită-mi-se, în -. acest colţ de 
pagină, să-l sărbătorim şi noi, cu 
gîndul la cele peste 25 000 de vieţi 
cărqra le-a rescris calo liberă peste 
momentul critic şi peste clipa de 
încordare dintre viaţă şi neviaţă.

. . .  Asemeni lui, alţi trei colegi

şi greu de osioit, filfiirea tristeţii. 
Nu-i deloc simplu să ştii că de 
miine.. .  Tocmai aici în acest 
punct, gîndul trebuie reîntors la 
reîntâlnirea .cu multiplele şi atit 
de utilele socialmente înfăptuiri 
ale unor slujbaşi şi oameni.

Carnet de reporter
şi colaboratori, a căror silinţă de 
o viaţă rămîne un bun exemplu, 
ajunşi la pragul, cîştigat prin mun
că, al odihnei şi al rememorărilor, 
s-au aflat în mijlocul celor care 
i-au sărbătorit. Patru medici, deci 
3 chirurgi, dr. Titus Spătaru, Va
ier Guţea, Bartolomeu Grigoriu, 
un anatomo-patolog, dr. Edmund 
Licht, au fost ţinta cuvintelor de 
frumoasă şi justificată omagiere. 
Vieţi de muncă exemplara, dincolo 
de orice alte atribute...

. . .  Poate că peste capetele ati- 
(*Or slujbaşi ai sănătăţii a plutit, 
pentru o clipă, neagră şi tăioasă

Trecutul? In ce măsură acela 
poate ti reazem al satisfacţiilor?

Dr. Titus Spătaru a .debutat cu 
succes într-o carieră universitară 
care putea fi strălucită, atâta 
vreme cît elevi ai săi sínt dascăii 
de prestigiu azi, atîta vname cî* 10 
ani ai începuturilor sal® s-au aflat 
sub îndrumarea unor „nume“ de 
rezonanţă — profesorii V. Papi
ban şi Alexandra Pop. Dar, sluji
tor şi practician, a preierat vii
toarea luptei adesea sinonima cu 
suferinţa. în primii ani de după 
eliberare, Titus Spătaru a fost unul 
dintre primii organizatori, — şef 
secţie, director do spital — *i ce

lui mai important ajezâmlnt me
dical sibian: Spitalul public.

Cunoscut chirurg — peste 25 OC’C 
operaţii şi pesta 4C0 lucrări ştiin
ţifice, publicate sau susţinuta îa 
diverse congres® şi reuniuni — iată 
un bilanţ care prezintă, dincolo 
de ani şi dincolo de euvinta, omul, 
speeialistulj medicul.

In asemenea momente, a® în
treabă: ce Iaşi în urmă? Să răs
pundem în câteva vorbe, aparent 
tehniciste. Cel puţin 15 medici 
primari^ şi_ specialişti au deprins 
sub oblăduirea maestrului arta vin
decării în ramura cea mai specta
culoasă dar şi cea in care „lupta 
cu răul ia formele cele mai acute 
şi mai viguroase" — cum frumos 
se _ exprima colegul, învăţăcelul şi 
prietenul celui sărbătorit, dr. 
Gheorghe Telea. Să mai numim: 
„Esofagoplastia cu iieocolon drept”, 
„Protezarea totală da căi biliara cu 
tub do cauciuc“, „Procedeu de o- 
peraţie în luxaţiile scapuio-ume- 
rare recidivante“, „Procedeu per
sonal în chistule pancrealive", a- 
d.iugîud în dreptul fiecărui 'tîtlii

(Sontlnuare ta pacţ, a IJ-a)

TîCTOR DGMŞA J
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O parte 
din viata mea 

este aici!
Energica, pasionată, ca un mod pre

cis de a gîndi, mereu exigentă faţă 
de sine însăşi, dar mai ales excelent 
organizator şi îndrumător s-a dove
dit a fi Susana Marinescu, şefă con
tabilă la întreprinderea „7 Noiem
brie* din Sibiu, care timp de aproape 
trei decenii, într-un mod original a 
ştiut să lucreze cu oamenii, să-i facă 
să o înţeleagă şi să-i urmeze exem
plul.

— Privind retrospectiv cei peste 
28 de ani care au trecut, tovarăşă 
Marinescu, aţi putea să consem
naţi cîteva dintre cele mai esen
ţiale momente ?

— Am venit în mica fabrică de 
«cum 28 de ani, alături de mama 
mea, care mi-a insuflat dragostea faţa 
de locul de muncă şi faţă de oameni. 
Primul eveniment important ce l-am 
trăit a fost primirea mea în partid. 
Mă număram printre primii şapte co
munişti din fabrică. Ce m-a legat insă 
de acest loc de muncă a fost actul 
revoluţionar de la 1948, şi mie mi 
s-a încredinţat viaţa economică a fa
bricii.

Incepînd cu anul 1950 am parti
cipat efectiv la extinderea fabricii. 
Vechii construcţii i s-au alăturat: un 
club, creşa, cantina, cinematograful, 
s-a modernizat vopsitoria, sălile de 
tricotat, sectorul de finisaj chimic şi 
am primit utilaje noi.

— Ştiu că nu aţi rămas nici un 
moment în afara circuitului de pro
bleme şi pe parcursul anilor aţi 
dovedit multă maturitate şi res
ponsabilitate. Care a fost preocu
parea dvs. de căpetenie?

— Am vegheat ca avutul nostru 
să rănsînă integru, fără pagubo şi 
cheltuieli nceconomicoase. Să spo
rească mereu.

în  to ţi aceşti ani trăiţi în fabrică 
*m recurs la toate mijloacele spre a 
determina oatmenii să păstreze avuţia 
socialistă şi s-o sporească ca pe cea 
personala. In toţi aceşti ani m-im 
străduit ca în  preajma mea să creez 
un climat favorabili activităţii efici
ente, un climat de înţelegere şi cola
borare .

— Cum aţi reuşit să deveniţi 
Indispensabilă acestui angrenaj 
complex — colectivul?

— Indispensabilă este poate prea 
mult spus, dar am căutat săc cunosc. . 
oamenii cu toate problemele lor prin- 
tr-un dialog continuu, să-i înţeleg şi 
să-i ajut. Mă simt deosebit de ata
şată tinerilor şi mă bucur alături de 
ei de fiecare succes obţinut.

—• Desigur că în ajîroape trei 
decenii de activitate nu aţi avut 
numai succese şi bucurii. Care a 
fost cea mai dificilă perioadă şi 
cum aţi trecut peste ea?’

— A fost perioada imediat după 
naţionalizare. Haosul lăsat de război

şi calea nouă ce se întrevedea ne-a 
adus în faţă, de multe ori, probleme 
extrem de complexe. Secretul succe
sului l-am aflat întotdeauna de la 
colectiv. Singură nu aş fi putut re
zolva nici una din ele. Pe parcursul 
anilor, colectivul de aici şi-a dovedit 
profunzimea şi multiplele sale posi
bilităţi. întreaga paletă de aspecte şi 
situaţii a fost rezolvată numai dato
rită faptului că am perseverat şi am 
avut încredere în fiecare om.

— Pentru meritele dvs, deose
bite în munca şi activitatea cu 
oamenii v-au fost muşinate dis
tincţii. Care au fost activităţile 
mai importante desfăşurate pe tă- 
rîm obştesc, social şi cultural?

— Pe tărîm obştesc amintesc că 
am făcut parte din comisia de femei, 
am fost vicepreşedinta comitetului 
sindical, organizatoare de grupă sin
dicală, responsabilă cu agitaţia şi pro
paganda în cadrul B.O.B. unde m-am 
străduit să ridic activitatea la cei mai 
înalţi parametri. Munca mi-a creat sa
tisfacţii şi mi-a fost recunoscută acor- 
dindu-mi-se insigna de fruntaş, Medalia 
muncii, Medalia 50 de ani de la ani
versarea P.C.R. şi, de curînd, am pri
mit Ordinul muncii clasa a IlI-a,

— Independent de toate mu
taţiile care au avut loc în viaţa 
dvs. aţi reuşit să rămiaeţi femeia- 
raamă cu permanente preocupări 
familiale. Care este cheia succe
sului?

— în primul rînd ajutorul nepre
cupeţit al mamei mele care a îndru
mat primii paşi ai copiilor mei, Dan 
şi Mihaela. Apoi, însăşi dorinţa co
mună a lor şi a noastră de a deveni 
oameni integri. De mici au fost obiş
nuiţi cu o muncă sistematică. Şi, bine
înţeles soţul meu, care m-a ajutat 
efectiv în problemele mici şi mari.

— Acum cînd aţi ajuns la o 
gamă întinsă de realizări şi satis
facţii ce vă mai doriţi?

— Pe plan profesional o continuă 
perfecţionare a sistemului informaţio
nal, şi de urmărire a cheltuielilor, a 
veniturilor. Doresc o neîncetată ex
tindere a întreprinderii noastre, o 
multiplicare a produselor şi o cali
tate nediscutabilă. Iar dincolo, în mi
cul colectiv, doresc ca fiul şi fiica 
mea să persevereze în munca lor şi 
să devină doi oameni demni de so
cietatea în care trăiesc.

Din toată inima mi-aş fi dorit ca 
cineva din familia mea să mă schimbe, 
aşa cum am făcut eu cu ani în urma. 
Nu de alta, dar parte din viaţa mea 
este aici, în mijlocul acestor oameni 
pe care îi iubesc şi îi admir.

Interviu realizat de 
V. ŞERB

E x p o z iţia ,MINITEHNICUS '73"

Aspect de la deschiderea expoziţiei „Minitehnicus *73" a  pionierilor din judeţul Sibiu
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In cadrul celei de a Vl-a ediţii a 
concursului republican „Minitehni- 
cus“, Consiliul judeţean al pionie
rilor Sibiu a deschis, şi în anul a- 
cesta, expoziţia judeţeană „Miniteh
nicus“, care prezintă creaţii teh
nice ale unui număr de 810 pio
nieri din cercurile tehnice din Şcoli 
şi de la casele pionierilor din jude
ţul nostru.

Angrenaţi în această nobilă şi 
insolită mişcare cu caracter de masă 
în rîndul purtătorilor cravatelor 
roşii, menită să pună în valoare 
capacităţile tehnice creative, pio
nierii sibieni s-au dovedit iluştri 
reprezentanţi în cadrul tuturor edi
ţiilor concursului republican „Mini- 
tebnicus“, aducînd în palmaresul 
succeselor, trofee prestigioase (Ma
rele premiu. în anul 1968, Premiul 
special în 1969, două medalii de 
aur în anul 1970, zece medalii de 
aur în anul 1971, trofeul „Racheta 
fetelor* în anul 1972, Ia care se 
adaugă trei medalii de aur şi zece 
de argint) care confirmă, fără tă
gadă, potenţialul cerebral ai mici
lor inventatori, mari disponibilităţi 
de inteligenţă ştiinţifioo-tehnică. 
Impune, ca o notă aparte, prezenţa 
în cadrul mişcării acesteia a unui

număr considerabil de fete, care do
vedesc reale virtuţi şi înclinaţii spre 
tehnică.

Standardul ridicat al complexi
tăţii tehnice, încorporat în obiec
tele expuse, valoarea lor funcţio
nală reală, ne îndreptăţesc să cre
dem că, în anul viitor, pionierii si
bieni se vor situa, din nou, în 
fruntea concursului republican. în 
seria aparatelor de electronică 
aplicată şi radio, de aeromodde şi 
navomodele (în bună parts radio- 
comandate) a obiectelor de mate
rial didactic şi machete reţin aten
ţia cîteva receptoare folosite în 
concursurile denumite „vînătoare 
de vulpi“, detector de metale, ge
neratoare de ton, animale electro
nice care emit sunete specifice (o 
pisică, un căţeluş etc.), un ampli
ficator pentru interfon, un detec
tor pentru spirale în scurtcircuit, 
un semnalizator cu pîlpîire pentru 
indicarea automobilelor ce staţio
nează, interesantul robot „Miniteh
nicus". Vizitatorii, în deosebi gru
purile de pionieri, veniţi la deschi
derea expoziţiei, au asistat la două 
interesante demonstraţii: cu un 
vehicul cu pernă de aer şi o mini- 

, motoretă destinată pentru pregăti
rea militară şi patrulele şcolare de

circulaţie rutieră, construită de 
cercul de carting, cu intenţia de-a 
o propune spre omologare. Se află 
în expoziţie zeci de nave şi aero- 
modele, dintre care multe au adus 
constructorilor lor premii cu pri
lejul diferitelor concursuri. Nu pu
tem trece cu vederea interesanta 
machetă a unui complex turistic, 
aşa cum şi-l doresc şi Imaginează 
pionierii din Agnita, construită în 
întregime din chibrituri.

într-un stand complet sínt ex
puse obiecte de fantezie şi agre
ment, osmoză a unor elemente de 
artă decorativă şi ansambluri teh
nice, în care mişcarea, efectele de 
lumină şi sunet dau nota defini
torie.

Fiecare obiect, dintre supele ex
puse aici, încorporează muncă şi 
zbatere creatoare, molecule de e- 
nergie cerebrală despre care ar me
rita să se reflecteze îndelung, să se 
scrie cu plăcere, dar lăsăm tuturor 
vizitatorilor să savureze în parti
cular clipele de reală satisfacţie oî 
Ie procură vizionarea acestei expo
ziţii, care va fi deschisă pînă în 
ziua de 30 iunie a.c. (între orele 
9—13 şi 17—19).

GEORGE LIMBEANU
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’ [DIALOG CU CITITORII
Centrul meteorologic Sibiu comu

nică: vreme instabilă cu cerul tem
porar acoperit, mai ales în cursul 
după-amiezii cînd vor cădea ploi de 
scurtă durată. Vintul va sufla potri
vit din sectorul nord-vestic. Tempe
raturile minime vor fi cuprinse în
tre 11 şi 13 grade, iar cele maxime 
vor oscila între 21 şi 24 grade.

CALEIDOSCOP CULTURAL
m Cunoscută publicului din nume

roasele concerte prezentate pe diverse 
scene sibiene, orchestra de cameră a 
Casei de culturi a municipiului a 
prezentat ieri un nou spectacol, în 
sala Filarmonicii.

Programul serii a cuprins cîteva 
dintre cele mai populare pagini ale 
muzicii camerale, care au îmbogăţit 
în  ultimul timp repertoriul acestei 
formaţii, care, sub bagheta veşnic 
rînărului şi neobositului dirijor Frie
drich Zweier, a oferit multe momente 
de îneîntare publicului. Ea a inter
pretat Concerto grosso în Fa major 
de Corelli, Suita pentru violă şi or
chestră de Telemann (solist Oscar 
Pfeiffer), Concertul în Re major pen
tru pian şi orchestră (solistă Geta 
Henter) şi Cvartetul în Sol major de j  bului „7 Noiembrie" din Sibiu, la în- 
Haydn. ' treprinderea „Flamura roşie" are loc

Un spectacol plin de frumuseţea şt 
poezia unor linii melodice subtile, 
oferind instrumentiştilor partituri re
marcabile, iar auditoriului clipe de 
întîlnire cu marea muzică.

•  Ieri, Ia ora 17,00, în sala de 
festivităţi a palatului „Astra* din Si
biu a avut loc concertul formaţiei 
de cameră „Madrigal singers", de la 
Moorestown High School — S.U.A. 
Cei 20 de interpreţi au oferit publi
cului spectator un bogat şi atractiv 
program artistic.

•  Astăzi, la ora 10,00, în virtutea 
unei tradiţii înrădăcinate în stilul de 
muncă al activiştilor culturali ai clu-

un medalion literar închinat scriito
rului Ion Marin Sadoveanu, în ca
drul ciclului „Să cunoaştem scriitorii 
români contemporani“.

•  Formaţiile artistice ale Casei de 
cultură a tineretului sínt pe punctul 
de a-şi reîntineri compoziţia, prin pri
mirea în rîndurile lor a tinerilor 
muncitori din întreprinderile sibiene 
precum şi a elevilor din numeroasele 
şcoli ale municipiului. O singură re
marcă: în selecţia care va avea loc 
duminică, 24 iunie la ora 10, singu
rul — şi cel mai edificator principiu 
care va acţiona va fi talentul. O şansă 
pe care nici un tînăr solist vocal sau 
instrumentist nu trebuie s-o negli
jeze.

Stim ate tovarăşe Nevodaru, 
răspunsul consiliului popular al 
comunei Laslea este cit se poate 
de încurajator. Deocamdată s-au 
făcut demersuri pentru a obţine 

i  transferarea terenului cu pricina 
* către consiliul popular al comu

nei. In  caz de nereuşită, vor fi 
existind în  raza comunei şi alte 
terenuri care să aibă aceleaşi în
suşiri ca cel menţionat de dv. 
Că aşa stau lucrurile ne-o con
firm ă finalul adresei prim ită la 
redacţie.

. . .  „In cazul că nu se aprobă 
transferul menţionat* prin comi
sia permanentă pentru agricul
tură din cadrul consiliului popu
lar comunal se va trece la iden
tificarea altui teren neproductiv 
care să poată fi  folosit pentru  
confecţionarea de cărămizi de 
către cetăţeni şi C.A.P.“.

Sperăm că nu va dura prea 
mult.
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Să mai încerce şi alţii să-şi 
■croiască drum  prin zonele verzi 
în  care s-a investit muncă şi 
fără îndoială cheltuieli mate
riale. Acestora, se cuvine a le 
am inti că organele de control 
vor fi  la post ş i . . .  nu  e de 
glumă.

. . .S I  25 OAMENI AII SPUS „MULŢUMESC“ !
(Urmare dta paq. I)

„procedeu original dr. Titus Spă- 
taru*.

Preocupat de eficienţă, spirit is
coditor şi tenace, sărbătoritul de 
azi are la activ cîteva realizări de 
tehnică medicală cu largă arie de 
întrebuinţare. Să înserăm 3 aseme
nea inovaţii, cum sínt: „Aparat 
de perfuzie automat“ (în colabo
rare cu dr. I. Nicodin); „Aparat 
de narcoză cu circuit închis", U ti
larea şi amenajarea primei salvări 
antişoc din ţară — notînd scurt 
şi concis — pasiunea în atît de di
verse arii.

Iată argumente pentru o formu
lare folosită, credem, pe bună drep
tate şi care sună aşa: cap de şcoală 
necontestat în chirurgia sibiană. 
Sau, care ar putea constitui o re
ferinţă pentru o altă formulare 
tot atît de adevărată: un om, un 
slujitor al medicinii, al omului cu 
un bilanţ de excepţie.

Vreo 40 de persoane s-.\u 
aflat în sala de festivităţi. Cei pa
tru sărbătoriţi — monumente ale 
emoţiei. Acei chirurgi şi oameni 
care au întîlm t răul şi moartea 
şi abia pîlpîirea vieţii de mii de 
ori nu reuşeau sa-şi ascundă o sim
plă emoţie. Pentru că, în fapt, ce 
rămîne dincolo de această stare —

moştenirea de minunată ţinută ci
vică şi profesională — nu este su
ficient temei pentru bucuria su
fletului? Sau, altfel spus, prin ceea 
ce au fost şi au reprezentat, spi
ritul lor rămîne veşnic tînăr iar 
prezenţa lor în secţii totdeauna 
memorabilă, tocmai pentru că nu 
se poate uita: vreme de 40 de ani 
au slujit — cum tot frumos ex
prima un gînd, acelaşi mai înainte 
citat — „cu înaltă ştiinţă şi con
ştiinţă, o mare cauză, cauza sănă
tăţii omului". Omul în slujba 
omului.. .

Edmund Eicht, dr. Vaier Guţea, 
dr. Bartolomeu Grigoriu — trei 
alte ipostaze ale apogeului unei 
cariere, tr'ei alte ipostaze ale sol
datului stînd în frontul datoriei. 
Al unei datorii împlinite, de me
rituoasă şi umană satisfacţie mo
rală.

Modestie — atîta vreme cît zeci 
de colegi au beneficiat de munca 
aproape anonimă a şefului servi
ciului anatomo-patologic, — sau 
optimism contaminant, omenie pur 
şi simplu sau demnitatea unei vo
caţii — iată alte ipostaze celebrate 
în cuvinte de justificată incandes
cenţă cu acea ocazie. Veritabil 
conclav de confraţi, asemeni ce
remoniilor din antichitate, mo 
mentül de care vorbim înscrie în 
cronica zilelor atît de bogate ale 
acestui Sibiu, care nu osteneşte !a

a-şi cita, pe drept, obîrşia şi rea
lizările din aria socialismului vic
torios, doar o idee. Dacă nu mai 
mult, doar o idee.. .

Aici, Iîngă noi, anonimă sau nu, 
strădania oamenilor leagă de o va
loroasă tradiţie seînteile unor pre
ocupări de cinste în muncă, de 
muncă, de muncă, de muncă.. .

Dar, nu închei fără a reţine, ca 
încheiere, consensul spuselor cole
gilor celor sărbătoriţi — dr. Io» 
Nicodin, dr. C. Stănescu, dr. Radu 
Ispas, dr. N. Pomărac, dr. G. Telea 
— şi care consens s-ar putea numi: 
sărbătorim retragerea din activitate 
a unora dintre cei mai vrednici 
dintre noi, le urăm multă sănă
tate şi bucurie, dar mai ales, Ie 
spunem că a lor cea mai de preţ 
moştenire spirituală — DEVOTA
MENTUL — va rămîne să ne 
anime — veritabil vademecum — 
strădaniile întru apărarea omului. 
A omului care făureşte, sub în 
demnul şi înţeleaptă conducere a 
partidului o societate cum acest 
pămînt şi binecuvîntat leagăn. 
România, încă n-a cunoscut.

Iată temeiul cel mai adînc pen
tru bucuria de aici încolo a 4 me
dici şi oameni care binemerită 
stima noastră şi a tuturor celor 
care le-au fost în preajmă, aştep 
tind şi primind mîngîîerea sănătăţii 
depline... Căci zeci de mii de oa
meni au spus de tot atîtea ori 
„mulţumesc" celor patru. Şi, nu-i 
de loc puţin !

Aşadar zelul unora care, la 
volan fiind, îşi închipuie că pot 
trece cu maşina pe oriunde şi 
peste orice, poate fi  temperat. Şi 
pentru că adresa dv. tovarăşi din 
Asociaţia de locatari C.T.I. Hi
podrom a fost la obiect, şi ac
ţiunile serviciului de circulaţie 
al Miliţiei Sibiu au fost uşurate. 
Mijloace de educare există, slavă 
domnului. Cîteva „daruri“ împăr
ţite  după gravitatea faptelor i-a 
trezit pe cîţiva la realitate. Pen
tru  că nimănui nu-i este îngă
duit să încalce prevederile le
gale.
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N i se pare ciudat deşi ar pu- )  
tea f i  posibil ca astăzi, cînd I 
avem  la îndemînă atîtea m ij- 5 
loace de informare, de educare, \  
cineva să „uite“ că este dator să A 
respecte litera legii, deşi o cu- |  
noaşte. Faptele, dacă ele se pre- S 
zintă aşa cum  le relataţi dv. to- |  
varăşe Gh. Sătm ăreanu, consti- S 
tuie intr-adevăr un abuz, o aba- |  
tere de la lege. A stfel de atitu- \  
dini lumea le condamnă, dar vi-  I  
novaiul n-a fost supus pînă \  
acum oprobiului public. Poate ţ  
n-ar strica o lecţie. Ne cereţi să \  
supunem  cazul unei analize ne- k 
părtinitoare, să dăm publicităţii y 
concluziile, dar treceţi sub tă 
cere num ele vinovatului, „uitaţi“ 
să m enţionaţi adresa ş i . . .  nu 
doriţi a fi implicat. Credeţi-ne. 
tovarăşe Sătmăreanu, e cam greu 
de rezolvat.

Stim ate tovarăşe Mărgineanu. 
Festivalul T ineretului pentru 
pace şi prietenie de la Bucureşti 
a fost al IV-lea festival şi a avut 
loc în  luna august 1953. Avînd  
în vedere amploarea m anifestă
rilor, pregătirile au început in  
primăvara aceluiaşi an.

C. M.

iii
S.M.A. Tîrnava

JUDEŢUL SIBIU

angajează urgent:
— strungari — categoriile 1— 6
— lăcătuşi reparaţii tractoare categoriile 3— 6 
Salarizarea conform Legii nr. 12(1971.

i ? w . v

% *

I .  Ii întreprinderea judeţeană pentru execuţia i
! lucrărilor de îmbunătăţirea şi exploatarea !
! pajiştilor S ib iu  j

str. Livezii nr. 80, telefon 2 36 02, ÎTurnişor ?
* ; *9
I] angajează urgent:
I, — 1 tractorist rutierist.
I Condiţii de încadrare conform H.C.M. 91421968. j

1

Grupul şcolar pentru utilaje 
şi piese de schimb Sibiu

str. Movilei nr. 8,
organizează concurs de admitere în şcoala profesio

nală — curs de zi şi ucenicie pentru meseriile:
— strungar metale
— lăcătuş construcţii de maşini
— modelor pentru turnătorie
— tîmplar mobilă.

Informaţii la secretariatul şcolii, telefon 1 34 23.
L . . . . . . - 1 . . .

l L iceul de c u l tu ră  g e n e ra lă
Tălm aciu

-• organizează concurs de admitere în sesiunea iunie-iulie 
1973, pentru 36 locuri.

înscrierile se fac zilnic la secretariatul şcolii, între 
orele 8— 15, pînă în preziua concursului.

Concursul începe în ziua de 26 iunie a.c.
‘/A W W A W A V W A V A V A ’A S V A V .V A W .V A W A V A W .V .V

!

j O f i c i u l  k  î m b u n ă t ă ţ i r i  f u n c i a r e  
i S ib iu

str. Someşului nr. 49, telefon 1 16 75, 
angajează de urgenţă:

— electrician pentru instalaţii de lumină şi forţă |  
cu autorizaţie de gradul II

— buldozerişti
— tractorişti rutierişti.

M I C A  P U B L I C I T A T E

PIERDUT permis conducere nr 
0904150/I.M.J. Sibiu, pe numele Szabó 
loan, Mediaş, str. Dealului 13. II de
clar nul.

CAUT ucenic pentru calificare în me
seria de zugrav. Informaţii str. Emil 
Zola nr. 9.

CAUT femeie ingrijire copil 2 ani. 
Str. Calea Cisnădiei nr. 1, Dr. Popa.

Nepotul şi prietenul anunţă înce
tarea din viaţă a Iui

NIŢA ALEXANDRU, 
str. Timotei Popovici 5 (fost Coope
raţiei).

Inmormîatarea in ziua de simbătă 
23 iunie 1973, ora 13, de la domiciibu.

VIND casă Sibiu, str. Gh. Gheor- 
ghiu-Dej 70, compusă din 2 aparta
mente, curte, grădină. Informaţii la 
adresă, orice oră.

Cu profundă durere anunţări 
încetarea din viaţă a scumpului 
nostru soţ şi tată

Dr, med. SCHULZ TIBERIU
în ziua de 21 iunie a.c.

In mormîn tarea va avea loc t» 
ziua de 24 iunie a.c., la ora 12,30, 
din capela romano-catolică din ci
mitirul central.

CINEMA
SIBIU: PACEA: Pe 

aripile vintului (orele 
9,00; 14,00; 19,00); ARTA: Pe aripile 
vintului (orele 10,00; 15,00; 20,00); 
TINERETULUI: Aventurile lui Ba- 
buşca (orele 10,00; 12.00; 14,30; 16.30: 
18,30; 20,30); 7 NOIEMBRIE: Colier 
pentru iubita mea (orele 10,00; 14,00; 
16,00; 18,00 şi 20,00).

MEDIAŞ: PROGRESUL: Fata care 
vinde flori (orele 9,00; 11,15; 14,00; 
16,30; 19,00; 21,15); TINERETULUI: 
Născut liber (orei; 10,00; 16,30; 18,30; 
20,30).

CISNADIE: POPULAR: Ceaţa fe
rele 11,00; 16,00; 18,00; 20,00).

AGNITA: 8 MAI: Dragoste şi a- 
menzi (orele 10,00; 16,00; 18,00 şi 
20,00).

DUMBRĂVENI: 7 NOIEMBRIE: 
O afacere (orele 18,00 şi 20,00).

OCNA SIBIULUI: Intrarea liberă Ia 
ofiţerul stării civile (orele 17,00 şi 
20.00).

BAZNA-BAI: Colega mea vrăjitoa
rea (orele 17,00 şi 19,00).

APOI DU DE SUS : 23 AUGUST: 
Nevăzut, necunoscut (orele 17,00 şi 
19,00).

© 1 CĂRŢI NOI

□ TELEVIZIUNE
9,00 — Curs de 

limba germană. 
Lecţia a 59-a. 9,30 — A fost odată ca 
niciodată . . .  „Floarea de piatră" (II). 
10,00 — Telex. 10,05 — Avanpremieră. 
10,10 — Ansambluri folclorice: An
samblul „Rapsodia Bucegilor“ al Casei 
de cultură din Sinaia. 10.40 —- De 
vorbă cu gospodinele. 11,00 — Liră 
lingă stema ţării — emisiune de ver
suri. 11,10 — Arc peste timp: „Undi 
apele se întrec cu focul“. 11,30 — In
termezzo córegrafic cu Ileana Iliescu 
şi Marinei Ştefane seu. 11,45 — Roman 
foileton „Femeia în alb". Episodul IV. 
12,35 — Cărţi şi idei. 13,00 — Tele
jurnal. 16,00 — Telex. 16,05 — Cu
noaşteţi legile? Rolul şi contribuţia 
juriştilor în cunoaşterea şi explicarea 
legilor. 16,20 — Barzi şi rapsozi: An- 
ghelina Savu din comuha Bilca, jud. 
Suceava. 16,30 — Emisiune în limba 
germani. 18,15 — Ritm, tinereţe,
dans. Spectacol organizat la Tg. Mureş.

19,00 — Medalion „Stephan Ludwig 
Roth“. 19,20 — 1001 de seri. 19,30 — 
Telejurnal. Cincinalul înainte de ter
men, 1973 — an hotărîtor. 20,00 — 
Cîntecul săptămînii: „Minerul şi cerul“ 
de V. Vesetovschi. 20,05 — 52 de ini
ţiative în 52 de săptămîni. Contul co
lector d e ' economii al grupei sindicale. 
O iniţiativă muncitorească pe cale dc 
generalizare în întreprinderile jude
ţului Braşov. 20,15 — Tele-enciclope- 
dia. 20,55 — Publicitate, 21,00 — Film 
«rial „Mannix“. 21,50 — Parada ve
detelor. 22,10 — Imagini din Luxem
burgi 22,20 — Telejurnal. 22,30 — 
Caleidoscopul operetei. 23,00 — Fot
bal: Ü.R.S.S.—Brazilia (înregistrare de 
la Moscova).

Şerban Nedelcu: Ca* 
valerii dreptăţii. Ro

man. Editura Cartea românească; Ton 
Pas: Evocări. Editura Eminescu; Paul 
Constantin: Industrial design. Arta
formelor utile. Editura Meridiane; 
Neri Pozza: Proces pentru erezie. Edi
tura Meridiane; Simion Morărescm 
Cintecele în învăţarea limbilor stră
ine. Editura didactică şi pedagogică; 
* * *: Chirurgia duodenului. Editura 
medicală.

CO NFERINŢE

TEA TRU
Pe scena Căminului 

• cultural din Cristian,,
astăzi, la ora 20,00 are loc spectaco
lul cu piesa Hanul de la răscruce sus-i 
ţinut de un colectiv al Teatrului de 
stat din Sibiu, secţia germană.

La Clubul I.L. Ca- 
ragiale din munici

piul Mediaş se organizează astăzi sim
pozionul: „P.C.R. — forţa politică 
conducătoare a întregii activităţi eco
nomice şi sociale de făurire a socie
tăţii socialiste multilateral dezvoltate".

P E g  EXPOZIŢII
La Casa dc cultură 

a tineretului din Si
biu poate ti vizitată expoziţia dc pic
tură în email realizată de cercul de 
artă plastică din cadrul uzinei 
„Emailul roşu* din Mediaş.
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P r e o c u p a r e a  c o m i t e t e lo r  e x e c u t i v e  a le  C o n s il i i lo r  p o p u la r e

p e n tru  a  c r e a
—

In fiecare comună baze 
sportive corespunzătoare
încă din luna martie i  anului tre

cut, comitetul executiv al Consiliu
lui popular al judeţului Sibiu a emis 
o decizie (nr. 115) menită să contri
buie la dezvoltarea mişcării de edu
caţie fizică şi sport în toate locali
tăţile sibiene prin construirea de baze 
sporitve corespunzătoare şi pe măsura 
nevoilor locuitorilor, a tineretului 
mai ales. In cele nouă articole ale 
deciziei respective sínt nominalizate 
obiectivele care urmau, la termene 
precis indicate, să fie puse la dispo
ziţie sportivilor din comunele şi sa
tele noastre, a elevilor şcolilor gene
rale şi celor din licee. Responsabili
tatea ducerii la îndeplinire a acestor 
prevederi revenea comitetelor exe
cutive ale consiliilor populare subor
donate Consiliului popular judeţean.

In aceste zile am întreprins un raid 
în mai multe localităţi rurale ale ju
deţului pentru a urmări modul în 
care au fost materializate prevederile 
deciziei 115 insjstînd mai ales ,pe două 
din obiectivele importante pentru 
dezvoltarea în continuare a mişcării 
sportive de masă. Aşa cum prevede 
primul articol al deciziei, o serie de 
comitete executive ale consiliilor
Împulare comunale urmau să stabi- 
ească, în termen de două luni, tere

nurile pe care urma să se constru
iască bazele sportive necesare. Din 
investigaţiile făcute am constatat că 
în majoritatea comunelor (27 la nu
măr) nominalizate să realizeze fixa
rea locului viitoarelor baze, comite
tele executive au făcut acest ampla

sament în condiţii corespunzătoare 
practicării diferitelor discipline spor
tive. La Apoldu de Jos, Axente Se
ver, Chirpăr, Jina, Vurpăr, Avrig, 
Miercurea Sibiului, Sălişte şi în alte 
părţi pe locurile stabilite de organul 
local al puterii de stat s-au şi ame
najat terenuri de fobtal, handbal, bas
chet, piste de atletism. La Hoghilag 
au fost construite trei terenuri des
tinate activităţii sportive. Aceeaşi 
preocupare a manifestat-o consiliul 
popular din Cîrţişoara, unde pe 
lîngă terenul de handbal, volei şi fot
bal s-a amenajat un sector pentru 
aruncări şi sărituri.

In alte comune însă — Brădeni, 
Bruiu, Merghindeal, Mihailen!, Po
iana Sibiului, Rîul Sadului şi Şura 
Mare — nici la data actuală, deci 
după aproape un an ş< jumătate de 
la emiterea deciziei 115, nu a fost 
materializată prevederea articolului 1 
al acesteia. In cîteva cazuri, unele 
(din aceste) comitete executive ale 
Consiliilor populare au atribuit totuşi 
terenuri în vederea construirii de baze 
sportive, dar în izlazul comunal sau 
pc locuri inundabile şi improprii
practicării activităţilor sportive de
masă.

Intr-o altă ordine de idei, decizia 
stipula obligativitatea unor comitete 
executive de a construi pe terenurile 
existente — în Alţîna, Bazna, Bier- 
tan, Bîrghiş, Blăjel, Brateiu, Cîrţa, 
Dîrlos, Iacobeni, Laslea, Loamneş, 
Nocrich, Porumbacu şi Orlat — a 
vestiarelor, instalaţiilor sanitare sau

Zilnic, de la Casa de comenzi „Mercur" din str. Avram lancu 8 din Sibiu 
(telefon 2 29 38) sínt expediate la domiciliul clientelei importante cantităţi 

de produse alimentare, comandate in prealabil.
In fotografiei imagine din magazin

Fotot FRED NUSS
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Prin folosirea din plin a timpului

S ă  s e  a c ţ i o n e z e  i n t e n s  la  
î n t r e ţ i n e r e a  c u l t u r i l o r ,  r e c o l t a r e a  

ş i  d e p o z i t a r e a  f u r a j e l o r !
Potrivit situaţiei operative a 

)irecţiei generale judeţene a a- 
îriculturii, pînă la data de 21 iu
lie a.c., în unităţile agricole din 
udeţ a fost executată praşila a 
I-a la sfecla de zahăr, mecanic 
>e 42 la sută din suprafaţa pla- 
lificată, iar manual pe 75 la sută. 
n întreprinderile agricole de stat 
ceastă lucrare s-a efectuat pe în- 
reaga suprafaţă, în timp ce în 
ooperat.ivele agricole, mecanic 
>e 38 la sută, iar manual ,— pe 
1 la sută. Datorită bunei orga- 
lizări a muncii, folosirii din plin 

fiecărei ore prielnice lucrului în 
imp, membrii cooperativelor a- 
ricole din Bîrghiş, Ighişul Vechi, 
fxente Sever, Şaroşu pe Tîma- 
e, Noiştat, Loamneş, Alţîna, Ghi- 
asa de Sus, Ocna Sibiului şi al
ele au încheiat a doua praşilă 
a sfecla de zahăr. Este mult în- 
îrziată această lucrare în coope- 
ativele agricole din Merghindeal, 
’elişor, Şoroştin, Valea Viilor, 
ilăjel, Dîrlos, Stejerişul, Slimnic, 
îosrtvin, Marpod şi altele. La Lu- 
loş şi Orlat a doua praşilă la 
fecla de zahăr nici n-a început.

Conform aceleiaşi situaţii car- 
ofii au fost prăşiţi a doua oară, 
neeanic pe 86 la sută din supra- 
,aţa prevăzută şi manual pe 75 
a sută, în întreprinderile agri- 
■ole de stat realizîndu-se lucra- 
ea respectivă pe întreaga supra- 
aţă. In cooperativele agricole 
jraşila a Il-a la cartofi s-a exe- 
■utat, mecanic pe 70 la sută din 
;uprafaţă şi manual pe 51 la sută. 
\u  terminat această lucrare 
2.A.P- Vărd, Cîrţa, Porumbacu 
le Jos, Racoviţa, Săcădate, Sco- 
•eiu, Şeica Mică, Mălîncrav, Noi- 
;tat, Slimnic, Alţîna, Nocrich, 
lena Sibiului, Aţei şi multe altele, 
in schimb în cooperativele agricole 
iin Ighişul Vechi, Pelişor, Bruiu, 
Aciliu, Gusu, Vurpăr, Orlat şi Ră- 
văşel a doua lucrare de întreţi
ne?« la cartofi nu a început.

împrejmuirea terenurilor sau com
plexelor create anterior. In nici una 
din aceste localităţi însă nu au fost 
realizate vestiare sau alte instalaţii. _

In sfîrşit, la Avrig, Miercurea Si
biului şi Sălişte terenurile sportive 
existente urmau să fio bitumizate — 
evident to t prin grija consiliilor 
populare comunale, dar şi cu con
cursul Direcţiei judeţene de drumuri 
şi poduri, căreia îi revenea partea de 
execuţie tehnică. In toate aceste lo
calităţi s-au făcut lucrările pregăti
toare bitumizării, primarii au inter
venit de cîteva ori la Direcţia de 
drumuri, cu rugămintea de a începe 
bitumizarea terenurilor dar pînă a- 
cum (şi au trecut 10 luni de la ter
menul fixat în decizie) nu au fost 
făcute decît.. .  promisiuni.

Merită evidenţiate, pentru preocu
parea plină de grijă şi responsabili
tate în realizarea obiecţivelor nece
sare dezvoltării bazei materiale, a 
practicării activităţilor sportive co
mitetele executive ale Consiliilor 
populare comunale Hoghilag, Şeica 
Mare, Cîrţişoara, Cîrţa, Apoldu de 
Jos şi Marpod, care au amenajat, în 
acest tim p,. săli de gimnastică bune 
şi ca dotare şi ca utilizare de către 
elevii şcolilor. loan Bîrsan, vicepre
şedintele Comitetului executiv al Con
siliului popular din comuna Bîrghiş 
nc-a prezentat hotărîrea biroului per
manent (luată în şedinţa sa de lucru 
din 11 iunie curent) de a trece la îm
prejmuirea terenului de sport cu ma
terialele care au şi fost procurate 
pentru această lucrare. Secretarul co
mitetului executiv al Consiliului 
popular Biertan — loan Andrei 
ne-a convins de temeinicia analizei 
făcute într-o recentă şedinţa de co
mitetul executiv şi de obiectivele ce 
şi lc-a propus. Dar pentru vestiare 
to t nu s-au găsit fonduri şi nici surse 
de materiale în. vederea construirii 
lor.

Intr-o convorbire avută după efec
tuarea raidului la Inspectoratul şcolar 
judeţean tovarăşul Vasile Răileanu, 
inspector de specialitate aprecia fap
tul că »în general, comitetele execu
tive ale consiliilor populare comu
nale au manifestat o slabă preocupare 
pentru materializarea prevederilor de
ciziei 115 şi că dacă în ultimul timp 
s-a remarcat totuşi un anumit inte
res acesta trebuie atribuit impulsio 
nării de către comitetele comunale 
de partid a factorilor responsabili de 
la nivelul fiecărei localităţi pentru 
traducerea în viaţă a recomandărilor 
conducerii partidului, a hotărîrilor 
plenarei C.C. al P.C.R. din f e b r u a -  
rie-mar-tie curent cu privire la acti
vizarea educaţiei fizice şi sportului la 
toate nivelele ca parte componentă a 
mijloacelor de formare a profilului 
etic şi moral al viitorilor constructori 
ai societăţii noastre socialiste“. Con
cluzii la care aderă şi opinia noastră.

AL. CONSTANTINESCU

La porumbul pentru boabe s-a
efectuat prima praşilă, mecanic 
pe 75 la sută din suprafaţă, iar 
manual pe 53 la sută. Dacă in în
treprinderile agricole de stat lu
crările de întreţinere la această 
cultură sínt mult avansate (pr.a- 
şila I mecanic fiind realizată pe 
întreaga suprafaţă), în cooperati
vele agricole se acţionează încă 
cu încetineală din care cauză 
mari suprafeţe sínt îmburuienate. 
De altfel, în unităţile coopera
tiste din Amnaş, Cristian, Orlat 
şi Poplaca încă nu s-a intrat cu 
sapa sau prăşitorile mecanice în 
lanurile de porumb.

Rămîneri în urmă se constată 
şi în privinţa recoltării furajelor. 
Din situaţia operativă desprindem 
faptul că trifoiul a fost recoltat 
de pe numai 86 la sută din su
prafaţa prevăzută în întreprinde
rile agricole de stat şi de pe 77 
la sută în cooperativele agricole, 
cînd în mod normal acest furaj 
la ora actuală trebuie să se afle 
depozitat. In numeroase unităţi 
cooperatiste se tergiversează de 
asemenea, începerea recoltării fî- 
neţelor naturale.

Lucrările de întreţinere a cul
turilor şi de recoltare a furajelor 
sínt acţiuni de maximă impor
tantă ce trebuie să constituie 
principala preocupare a organi
zaţiilor de partid, consiliilor 
populare comunale, cadrelor de 
specialitate şi a tuturor lucrăto
rilor din agricultura judeţului 
nostru. Să se acţioneze organizat, 
printr-o mobilizare a tuturor for
ţelor şi mijloacelor existente, fo- 
losindu-se din plin fiecare oră 
prielnică lucrului în cîmp. Să se 
lucreze în aşa fel incit sarcinile 
ce stau în faţa lucrătorilor din 
agricultură să fie îndeplinite la 
timp şi în mod exemplar.

0 nouă 
marcă

(Utmare dia paq. ii

importat nici o piesă de schimb 
pentru utilizarea dia import cu 
care sínt înzestrate unităţile res
pective din judeţul Sibiu, toate fiind 
produse aici.

Desigur, experienţa acestui colec
tiv s-a acumulat şi în vasta acţiune 
de autodotare car; la întreprinde
rea de industrializare a cărnii din 
Sibiu este în permanenţă pe agenda 
de preooupări a conducerii, acţiune 
soldată pînă în prezent cu nume
roase utilaje construite pentru ne
cesităţile proprii: 20 de cărucioare 
in.ox pentru transportul intern, 
aparat pentru injectat pulpe pen
tru şuncă presată, 2 transportoare 
cu snec inox ce au înlocuit benzi 
transportoare ’;tc., iar în curs de 
realizare se află, to t ca premieră 
românească, maşina automată pen
tru lipirea falţuiui de la cutiile de 
conservă prin care se înlocuieşte 
munca manuală a cel puţin 20 de 
oameni. $i în sfîrşit, se mai cuvine 
amintit, pentru a sublinia spiritul 
de ingeniozitate şi emulaţie de masă 
pentru promovarea progresului teh
nic care animă întregul colectiv, 
despre modificările aduse liniei de 
confecţionat cutii de conserve, con
cepută pentru un singur tip, modi
ficări ce permit acum realizarea 
formatelor necesare, la dimensiunile 
necesare... Este un palmares bo
gat, şi în acelaşi timp un debut cu 
brio al judeţului nostru în produ
cerea de utilaje de înaltă tehnici
tate pentru industria alimentară. 
Felicitări!

Printre utilajele realizate prin autoutilare la Fabrica de geamuri din Mediaş, destinate de altfel şi altor între
prinderi de acelaşi profil, liniile de securizare a geamului ocupă un loc de frunte. Fotografia de faţă vă pre

zintă un aspect din atelierul mecanic al acestei unităţi

Aşezarea pe baze ştiinţifice a 
întregii activităţi cultural-educative 
a tineretului sibian—un imperativ

ai etapei actuale
Faptul că fntr-o plenară a Comite

tului judeţean U.T.C. au fost puse în 
dezbatere măsurile întreprinse de Co
mitetul judeţean, comitetele munici
pal';, orăşeneşti şi comunale U.T.C. 
pentru organizarea activităţii cultural- 
educative şi distractive a tineretului 
ni se pare un lucru de o deosebită im
portanţă, din mai multe considerente. 
Mai întîi că o analiză serioasă a acti
vităţii organizaţiilor U.T.C. în acest 
domeniu permite evidenţierea rezul
tatelor bune obţinute dar şi a caren
ţelor care mai persistă, putând fi luate 
apoi măsuri de îmbunătăţire a muncii.
In al doilea rînd, sondarea gusturilor, 
preferinţelor tinerilor obligă, firesc, la 
a da un temei ştiinţific activităţii edu
cative. $i se poate spune că plenara 
Comitetului judeţean Ll.T.C. a avut 
de cîştigat în aceste privinţe. Materia
lul prezentat a evidenţiat, pe bună 
dreptate, experienţa bună a organelor 
şi organizaţiilor U.T.C. în domeniul 
muncii cultural-educative şi distractive 
cu tineretul. A fost subliniată exis- „ 
tenţa în multe (ţripnizaţii U.T.C. din 
întreprinderile“ şi instituţii!'; fűdé ţuîui,
"a unui interes sporit pentru iniţierea 
unor activităţi cultural-artistice şi dis
tractive interesante, menite a lărgi ori
zontul de cunoaştere al tinerilor. Au 
fost organizate activităţi culturale sub 
formă de cicluri, pe categorii de ti
neri, atît la Casa de cultură a tinere
tului din Sibiu cît şi la Clubul tine
retului din Mediaş, precum şi la 
Agnita, Cisnădic, Dumbrăveni sau în 
cadrul cămnielor culturale din co
mune.

La nivelul municipiilor, oraşelor şi 
comunelor au fost organizate întâlniri 
ale tinerilor cu oameni de cultură şi 
artă, vizite la muzee şi expoziţii, par
ticipări la spectacole de teatru, festi
valuri ale cîntecului, dansului sau por
tului popular, etc. în numeroase or
ganizaţii U.T.C. din judeţ au fost or
ganizate, cu sprijinul specialiştilor, ci
cluri tematice de activităţi pe teme 
ca: »Omul, societatea şi valorile“, 
»Oameni de seamă“, »Arta românească 
în circuitul valorilor universale“, „O 
carte p; săptămînă“, „Tribuna tine
relor talente“ etc., prin intermediul 
cărora tinerii „se familiarizează* cu 
noutăţile din domeniul ştiinţei şi cul
turii, ale artei naţionale şi mondiale. 
De asemenea, în colaborare cu ceilalţi 
factori responsabili s-au organizat ac
tivităţi de genul „Festivalul primă
verii“, „Decada culturii tineretului cis- 
nădian“, „Săptămînă culturii medic- 
şene“, festivalul de muzică populară şi 
uşoară, concursul judeţean al brigăzi
lor artistic; de agitaţie etc., la care 
au participat mii de tineri din judeţ.

Pe de altă parte, pentru a stimula 
preocupările tinerilor pentru lectură 
au fost organizate decade ale cărţii 
pentru tineret, activităţi complexe cu 
cartea cum ar fi: prezentări de cărţi, 
expoziţii, procese literare, întîlniri cu 
scriitorii, concursuri de recitări etc. 
Mai pot fi amintite printre realizările 
interesant:; în domeniul amintit orga
nizarea cercurilor de pictură, sculp
tură, grafică, foto, cercuri în care, 
alături de activităţile practice, se ini
ţiază şi o serie de dezbateri în legătură 
cu unele opere de artă, au loc întâlniri

cu pictori şi sculptori din judeţ. In
teresant a fost şi concursul judeţean 
al acestor cercuri, concurs la care s-au 
clasat pe primele locuri elevii liceului 
„Octavian Goga“, ai liceului „Gheorgh; 
Laz.ăr" din Sibiu, elevii Liceului de 
cultură generală din Agnita şi de Ia 
liceul „Stephan Ludwig Roth* din Me
diaş. O activitate susţinută desfăşoară 
organizaţiile U.T.C. şi pe linia educa
ţiei muzicale, cu sprijinul Filarmonicii 
de stat din Sibiu, organizîndu-se con- 
certe-lecţii, manifestările muzicale a- 
mintite fiind completate ou medalioane

P e  m a rg in e a  p le n a re i  
C o m ite tu lu i ju d e ţe a n  
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muzicale, cercuri ale prietenilor mu
zicii etc.

Printre preocupării'; de ordin cul- 
tural-educati-v ale organizaţiilor U.T.C. 
din judeţ se înscriu şi diversele as
pecte ale activităţii artistice de ama
tori: iniţierea unor acţiuni de masă. 
Pe lîngă Casa de cultură a tineretului 
din Sibiu, cluburile tineretului din Me
diaş şi Agnita, precum şi în nume
roase întreprinderi şi şcoli activează 
un nuimăr însemnat de formaţii artis
tice: coruri, grupuri vocale, echipe de 
dansuri popular; şi moderne, brigăzi 
artistice de agitaţie, formaţii de teatru, 
orchestre de muzică uşoară, tarafuri 
etc. Solişti vocali şi instrumentali din 
judeţ au participat la diferite con
cursuri judeţene sau republicane şi au 
obţinut rezultate meritorii.

Se poate spune, prin urmare, că pe 
linia organizării activităţii cultural- 
educative şi recreative a tineretului, 
organizaţiile U.T.C. din judeţ au ob
ţinut rezultate bune. De altfel noi ani 
consemnat în prezentul material doar 
unele din acţiunile întreprinse, ele 
fiind, fără îndoială, mult mai multe.

Dar din materialul prezentat şi din 
discuţiile purtate Ia plenară, a reieşit 
că, pe această liniie mai sínt multe de 
făcut. Vorbitorii au consemnat faptul 
că unele organizaţii U.T.C. mai merg 
în acest domeniu pe linia minimei re
zistent;, la activităţile cuhural-eduea- 
tive fiind antrenaţi cel mai des tinerii 
din şcoli, că se face încă prea puţin 
pentru tineretul din mediul rural. 
„Dacă privim planul de muncă al 
Casei de cultură a tineretului din Si
biu — spunea tovarăşul Alexandru 
Calea, inspector general la Inspectora

tul şcolar judeţean — se poate observ* 
că din 30 de zile doar în 7 nu sínt 
antrenaţi elevi. De ce nu facem mai 
mult pentru tinerii din întreprinderi?11 
S-a scos în evidenţă şi faptul deosebit 
de important că în multe acţiuni nu 
se urmăreşte scopul, eficienţa educa
tivă, mulţumindu-se doar cu „satis
facţia* unor rezultate statistice. Alţi 
vorbitori au scos în evidenţă impor
tanţa repertoriului, faptul că, din 
păcate, se mai dau spectacole de dra
gul spectacolelor, cu prezentatori care 
aduc glume de prost gust. Au fost 
cazuri cînd la clubul „Independenţa“ 
au fost prezentate spectacole de mu
zică uşoară de proastă calitate, în loc 
de muzică orchestrele oferind specta
torilor mai mult zgomot.

S-a mai desprins din această plenară 
necesitatea ca activitatea Casei de cul
tură a tineretului din Sibiu să se îm
bunătăţească, să se vadă în sens ştiin
ţific cine sínt tinerii care vin la Casa 
d e ' cultură, dacă vin din plăcere şi 
care sínt categoriile de tineri care oco
lesc această instituţie etc.

In încheierea lucrărilor plenarei a 
luat cuvîntul tovarăşul Ion Prică, se
cretar al Comitetului judeţean de 
partid. După ce a apreciat orientarea 
Comitetului judeţean U.T.C. de a pune 
în dezbaterea plenarei această temă a 
muncii cultural-educative, vorbitorul 
s-a referit Ia importanţa deosebită a 
acestei probleme pentru formarea tră
săturilor pozitive şi de caracter ale 
constructorului societăţii socialist« 
multilateral dezvoltate. După ce a ară
tat că succesele organizaţiilor U.T.C. 
se datoresc însuşirii în chip militant 
a politicii culturale a partidului, mul
tiplelor forme folosite, tovarăşul Ion 
Prică a subliniat că este necesar să se 
acorde o mai mare atenţie desfăşurării 
muncii cultural-educative Ia sate şi în 
rîndul tinerilor din construcţii. „Este 
necesar să existe o mai strînsă legă
tură între organizaţiile U.T.C. şi orga
nizaţia de pionieri, iar organizaţiile 
U.T.C. din care fac part; tinerii na
vetişti să simtă mai din plin respon* 
sabilitatea faţă de educaţia acestora".

Vorbitorul s-a referit apoi la acti
vitatea Casei de cultură a tineretului, 
a cluburilor, subliniind obligaţia de a 
nu se face rabat muncii educative, de 
a se preveni faptele negative ale unor 
tineri, referindu-se apoi la necesitatea 
unei colaborări între toţi factorii edu
cativi. Tovarăşul Ion Prică a dat apoi 
preţioas; indicaţii în legătură cu des
făşurarea pe mai departe a muncii cul
tural-educative şi distractive a tinere
tului, asigurînd plenara că organizaţiile 
U.T.C. din judeţ vor primi, în conti
nuare, un real sprijin din partea Co
mitetului judeţean de partid.

ALEXANDRU GRAD

Din partea 
VI misterului 
Educaţiei şi
invăţămin-

tnlui
Ministerul Educaţiei şl HwvSţt- 

mîntului «duo* la cunoştinţă celor 
interesaţi că concursul de admitere 
în învăţămîntul superior, cursuri 
de zi şi serale, se va desfăşura în- 
cepînd cu data de 10 iulie 1973.

Pentru Institutul de marină din 
Constanţa, Institutul de arhitectură 
„Ion Mincu* din Bucureşti _ şi sec
ţiile de arhitectură şi urbanism din 
cadrul institutelor politehnice din 
Cluj, Iaşi şi Timişoara, institutele 
de teatru, institutele de arte plas
tice, conservatoare (secţiile instru
mente şi canto), concursul de admi
tere se organizează în două etape. 
Prima etapă, care va avea loc între 
4 şi 8 iulie 1973, are rolul de a 
face o selecţie prealabilă a candi
daţilor care dovedesc aptitudini 
pentru a putea concura în etapa a 
doua; probele sale sínt eliminatorii. 
Candidaţii respinşi la prima etapă 
a concursului de admiter; se pot 
înscrie, pînă la 9 iulie inclusiv, pen
tru concursul de admitere la alte 
facultăţi. Etapa a doua va avea loc 
la data de 10 iulie, prevăzută pen
tru concursul de admitere în cele
lalte instituţii de învăţămînt supe
rior.

înscrierea la concursul de admi
tere se va face la secretariatele fa
cultăţilor care organizează con
cursul în două etape, pînă în ziua 
de 3 iuli>; ora 9 dimineaţa, iar la 
celelalte institute de învăţămînt 
superior — pînă în ziua de 9 iulie 
ora 9 dimineaţa.

Se reaminteşte că absolvenţii sec
ţiilor umaniste din liceele de cul
tură generală care doresc să stu
dieze în învăţămîntul superior teh
nic şi agronomic vor trebui să fi 
efectuat în prealabil stagii în pro
ducţie de minimum un an, în acti
vităţi specifice profilului facultăţii 
la care doresc să candideze.

Condiţiile de admitere în insti
tuţiile de învăţămînt superior în 
anul universitar 1973/1974, disci
plinele şi programele disciplinelor 
pentru concurs, actele ce trebuie 
prezentate sínt cele cuprinse îa 
broşura „Admiterea în învăţămân
tul superior“ ediţie 1973. Candi
daţii (băieţi) vor trebui să prezinte 
la înscriere şi adeverinţa de recru
tare sau livretul militar.

La instituţiile de învăţământ su
perior se vor afişa secţiile unde se 
va ţine concursul de admitere în 
1973 şi numărul de locuri plani
ficate pentru anul I.

Potrivit legii nr. 14/1972 privind 
organizarea apărării naţionale a Re
publicii Socialiste România, modali
tatea admiterii în învăţămîntul su
perior (cursuri de zi) va fi urmă
toarea:,

— candidaţii (băieţi) reuşiţi la 
concurs, care vor fi încorporaţi 
pentru a efectua serviciul militar 
în cursul anului 1973/1974, vor fi 
înscrişi la studii pentru anul uni
versitar 1974/1975;

— candidatele (fete) reuşite ia 
concurs vor urma studiile în anul 
1973/1974, pregătirea lor militară 
făcîndu-sc concomitent cu studiile.

Pentru ocuparea locurilor dispo
nibile din anul 1973/1974, ca ur- 
m5Fe . a încorporării candidaţilor 
(băieţi) reuşiţi la concursul din luna 
iulie, se ^va institui un al doilea 
concurs în luna septembrie; la a- 
cesta se vor^ prezenta candidaţi cu 
serviciul militar satisfăcut, cei care 
sínt scutiţi potrivit legii, precum 
şi fetele. Candidaţii care nu re-uşesc 
la examenul de admitere, au dreptul 
să se prezinte din nou, anul viitor, 
după efectuarea stagiului militar.

(Agerpres)

întreţinerea in bune condiţii de 

funcţionare a grupului de foraj -  
premisă de frunte a muncitorilor 

de la sondele de extracţie 
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Creşterea eficienţei activităţii de export

>

I

(Urmare din pag. I)

de pregătirea maşinil-or şi utilaje
lor, de ridicarea nivelului de pregă
tire a salariaţilor noştri şi întărirea 
asistenţei tehnice. In acelaşi timp, 
prin diferitele forme specifice co
merţului exterior ne-am asigurat un 
portofoliu de comenzi, care a aco
perit întregul volum de producţie 
destinat exportului.

— După cîte ştim, preocupă
rile colectivului întreprinderii 
nu s-au limitat doar la influen
ţarea favorabilă a factorilor 
amintiţi. Căutările în domeniul 
creşterii prestigiului pe pieţele 
internaţionale, al sporirii com
petitivităţii produselor şi ca 
urmare şi a eficienţei livrărilor 
la export au îmbrăcat, fără în
doială şi alte aspecte.

— Desfăşurăm o muncă meticu
loasă de urmărire a eficienţei ex
portului, urmărind pe comenzi, pe 
produse, pe ţări preţurile realizate, 
evoluţia cursurilor de revenire, a 
aportului valutar. Bineînţeles a- 
ceastă urmărire nu este pasivi. 
Ne-am orientat asupra gusturilor 
beneficiarilor externi, oferindu-le 
produse din cele mai rentabile pen
tru noi, s-a extins gama produselor 
cu decor (peste 80 decoruri). Ia fe

lul acesta produsele au fost înnobi
lat';, printr-o investiţie suplimen
tară de manoperă iar preţurile au 
fost îmbunătăţite. De asemenea, 
efectuăm o selecţionare pe ţări, în 
cadrul limitei de producţie pentru 
export.

Pentru a deveni to t mai cunos
cuţi şi apreciaţi am participat la 
numeroase tîrguri şi expoziţii inter
naţionale^ am trimis delegaţi la tîr
guri specializate a tît pentru vase 
emailate, cît şi pentru wahicule şi 
jucării pentru copii.

In privinţa aspectului comercial, 
a formei de_ prezentare s-au asi
milat ambalaje noi, s-au îmbunătă
ţit cele existente in aşa fel îneît şi 
acestea au influenţat favorabil asu
pra creşterii competitivităţii pro
duselor, asupra aprecierii lor. Ca 
urmare pînă în  prezent — şi sîat 
sigur că vom continua în  felul a- 
cesta — nu am avut nici o reda- 
maţie.

Aş mai adăuga că aceeaşi preocu
pare am avut-o şi pe linia « d u 
cerii importurilor de materii prime 
şi materiale, îa special pentru cel* 
necesara producţiei de export. S-au 
redus astfel importurile dé colo
ranţi,  ̂urmare a preocupărilor şi 
cercetărilor interne, de benzi şi 
bare trase, laminate la rece, de chi
micale.

— Ce v-aţi propus pentru 
perspectiva apropiată, mai bine 
zis pentru sondarea şi influen
ţarea gusturilor beneficiarilor 
externi, pentru pregătirea con
diţiilor unui export mai eficient 
în anul viitor?

— Avem în curs de realizare un 
catalog cu produsele pentru copii: 
cărucioare, vehicule, jucării. Apoi 
ne preocupăm de îmbunătăţirea 
catalogului existent pentru vasele 
emailate. Prin intermediul clienţilor 
noştri realizat câteva reclame 
în străinătate prin reviste de spe
cialitate.

Pregătim de pe acum anul 1974. 
Am chemat toţi beneficiarii să vină 
pentru contractare în ţară sau să 
trimită din timp necesarele. Is  fe- 
Iul acesta, mai ales că şi pentru in
tern contractele se fac ceva mai 
devreme ca de obicei, putem pre
găti din timp producţia. Cu ocazia 
contractărilor externa vom lansa 
moi mostre, în Sipecial garnituri de 
vase.

Ca masuri interne, ?n afara ce
lor curente, pe care le desfăşurăm 
cu toată intensitatea sub diferite 
forme aş arăta că se află în curs 
de pregătire secţia de aplicare a 
decorurilor. Este vorba de termi- 

_ construcţiei, a dotării teh- 
n.1,c® .P  msd special « tiscasna-
mzar-K m asat.
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încheierea dezbaterilor Comitetului 
0 J . i l .  pentru decolonizare

I.P.L. sectorul II mobilă. Se fac ultimile finisări la un lot de birouri pentru 
a fi expediate ín R.F.G. Anual se exportă peste 5 000 bucăţi birouri de

acest tip

Interviu cu T.Todoran, prim -vicepreşedinte ai G.J.E.F.S,

„Se spune că slnt un om 
activ şi vreau să cred 

că-i adevărat“

New Torfe 22 (Ageripres). Goimi- 
iotul O Ä ® . pentru decolonizare şi-a 
încheiat dezbaterii« generale în pro
blema teritoriilor aflate sub dominaţia 
tsolooMă •  Portugaliei. Dezbaterile au 
evident ia 8 înicensifiearea luptei do in- 
depenidenţă a popoarelor din Angola. 
Mozamfeic, G uineea-Bissa u, eşecul la 
care este condamnai) eolonialKmuI por» 
«tighez în  Africa.

In cadrul şedinţelor Comitetului, au 
lua® cuvântul reprezentanţi ai mişcări
lor de eliberare din Angola, M'oza.m- 
bio, ş? Guineea-Bissau, cărora li s-a 
acordaţi statutul de observatori la lu
crările Comitetului O.N.U. pentru de- 
colöniizare, ca o  confirmare a spriji
nului politSo şi moral faţă de lupta 
de independenţă a popoarelor lor (Miş
carea populară pentru eliberarea An
goléi, Frontiul de Eliberare Naţională 
a Angoléi, Frontul de Eliberare din 
Moeaimbic şi Partidul African al In
dependenţei din Guimeea-Bissau şi In
sulele Capului Verde). Ei au informat 
Comitetul asupra stadiului actual al 
luptei de Independenţă a  popoarelor 
lor şi asupra situaţiei din, zonele eli-

Naţiunile Unite 22 (Agerpres). — 
Examinînd cererile adresate anterior 
secretarului general al O.N.U. de că
tre guvernele R.D. Germane şi R.F. 
Germania, Consiliul de Securitate a 
határit în unanimitate, la 22 iunie, 
să recomande Adunării Generale ad
miterea celor două state germane în 
Organizaţia Naţiunilor Unite. Hotă- 
rirca Consiliului a fost adoptată la 
propunerea Comitetului său pentru 
admiterea de noi state membre in 
O.N.Ü., care a recomandat, în două 
paragrafe distincte şi in ordine alfa
betică, primirea R.D. Germane şi R.F. 
Germania în organizaţie.

Luînd cuvîntul în cadrul şedinţei, 
preşedintele în exerciţiu al Consiliu
lui de Securitate, reprezentantul 
Ui.R.S.S., îakov Malik, a apreciat ră

Roma 2Í — Corespondentul Ager
pres, R, Bogdan, transmite: Preşedin
tele P.C. Italian, tovarăşul Luigi Longo, 
l-a primit vineri Ia prinz, la sediul 
Comitetul ui Centrali al P.C.I., pe to
varăşul Cornel Burtică, membru su
pleant al Comitetului Executiv, secre
ta r al C.C. al P.C.R., aflat în Italia 
cu ocazia festivalului naţional al zia
rului „l’ÖJnita“, Ia care România parti
cipă în calitate de invitată de onoare.

In timpul convorbirii care a avut 
Joc cu aceşti prilej şi care s-a desfă
şurat intr-o atmosferă caldă, tovără
şească, tovarăşul Cornel Burtică a a- 
dresat tovarăşului Luigi Longo un sa
lu t cordial şi cele mai bune urări dc 
sănătate din partea, secretarului gene
ral al PjC.R„ tovarăşul Nicolae 
Ceauşescu.

Evocând ou multă căldură recenta 
fntîlnire pe care a avut-o cu secretarul 
general al P.C.R., cu ocazia vizitei ofi
ciale îa Italia, preşedintele P.C.I. a 
transmis, la rândul său, urări de sănă
tate şi da succes tovarăşului Nicolae 
Ceauşescu în rodnica sa activitate dc 
conducător al partidului şi statului 
român.

La întâlnire a foşti prezent Iacob 
lonaşou, ambasadorul României la 
Roma.

'•*

Tovarăşul Cornel Burtică s-a întâl
nit cu tovarăşul Giancarlo Pajetta, 
membru al Direcţiunii şi al Biroului

Luptele din 
Cambodgia

Cambodgia 22 (Agerpres), — Potri
vit Agenţiei khmere de informaţii, 
săptămâna trecută forţele armate popu
lare au eliberat oraşul Prey Tortoeng 
de pe Şoseaua sir. 3, ajungînd astfel 
să controleze o porţiune de 20 de kilo
metri a uneia dintre principalele căi 
de acces rutier spre Pnom Penh. După 
două zile şi trei nopţi de lupte în  ver- 
sunate, forţele patriotice au reuşit să 
distrugă poziţia întărită a unei uni
tăţi lonnoliste din Prey Tortoeng, si
tuată la numai 25 kilometri de Pnom 
Penh. Ele au scos din luptă 200 de 
utilitari inamici, aa capturat 90 de 
arme de diverse tipuri şi pesta cinci 
tone de furnituri militare. O alta lo
ialitate de pe şoseaua »*•. S, Tram 
Klima, este încercuită da câteva săptă
mâni şi supusă unor permanente pre
siuni ale forţelor de rezistenţă khmere.

Pe de altă parte, potrivii) agenţiei 
CJ.P.I., un detaşament al ar-matiei lon
noliste care încerca să deschidă şoseaua 
nr. 5 — care leagă Pnom Penbul cu 
pr.óvinciife vestice producătoare de 
orez — a fost respins, vineri, înre- 
gistrînd .numeroşi răniţi. Aceeaşi agen
ţie arată că alte căi rutiere de acces 
spre Pnom Penh — şoselele nr. 6 şi 
n r. 7 — continuă să rămiînă închise 
traficului, aflîndu-se sub controlul pa
trioţilor.

berate, unde au fost instaurate orgaati 
ale puterii populare.

In cadrul lucrărilor Comitetului 
O.N.U. pentru decolonizare, a foşti 
prezentat, de către 11 ţări nealiniate, 
un proiect do rezoluţie care subliniază 
căi mişcările de eliberare din Angola. 
Mozambic şi Guîneea-Bissau reflectă pa 
•deplin aspiraţiile legitime ale popoare
lor din acest: teritorii şi că ele trebui* 
sa fie reprezentate în Organizaţia Na
ţiunilor Unite şi în organismele spe
cializate ale acesteia. ,

Autorii proiectului cer Portugaliei 
să înceteze imediat războiul colonial 
împotriva acestor popoare şi cheamă 
ţările membre ale N.A.T.O. să sisteze 
orice sprijin care ar permite regimului 
portughez să continue Operaţiunile mi
litare în colonii!: africane. Documentul 
atrage atenţia Consiliului de Securi
tate asupra necesităţii adoptării unor 
măsuri efective pentru aplicarea de
plină a Declaraţiei cu privire Ia acor
darea independenţei ţărilor şi popoare
lor coloniale, precum şi a hotărârilor 
O.N.U. în legătură cu această pro
blemă.

recomandarea privind admiterea în 
O.N.U. a celor două state germane 
„reprezintă o importantă contribuţie 
la pacea şi securitatea Europei şi a 
lumii. Această hotărâre constituie, to t
odată, o contribuţie la transpunerea 
in viaţă a principiului universalităţii 
Naţiunilor Unite, înscris în Cartă, 
cit şi la cauza cooperării internaţio
nale .şi a coexistenţei paşnice". El 
şi-a exprimat încrederea că Adunarea 
Generală va aproba recomandarea 
Consiliului de Securitate.

După recomandarea favorabilă a 
Consiliului de Securitate, Adunarea 
Generală urmează să se pronunţe asm 
pra admiterii in O.N.U. a celor două 
state germane în şedinţa dc deschidere 
a celei dc-a 28-a sesiuni, la 18 sep
tembrie.

Politic al P.C.I. Convorbirea, ce a avut 
loc cu acest prilej s-a desfăşurat intr-o 
atmosferă cordială, tovărăşească.

*

In cursul după-amiezii de vineri, to
varăşul Cornel Burtică s-a întâlnit cu 
Mario 7.ugari, membru al direcţiunii 
Partidului Socialist Italian. Cu acest 
prilej, a avut loc o convorbire, care 
s-a desfăşurat intr-o atmosferă tovără
şească.

•  AGENŢIA PASS ANUNŢĂ CA 
UNIUNEA SOVIETICA ŞI STATELE 
UNITE ALE AMERICII au semnat, 
vineri, un acord pe termen nelimitat 
cu privire la preîntîmpinarea unui 
război nuclear, care intră in vigoare 
din momentul semnării.

Documentul a fost semnat de 
Leonid Bvejnev, secretar general al 
C.C. al P.C.U.S., şi Richard Nixon, 
preşedintele S.Ü.A.

•  FOSTUL PREŞEDINTE AL AR
GENTINEI, JUAN DOMINGO PE
RON, — reîntors în ţară după a- 
proape 18 ani de exil — a adresat, în 
cursul nopţii de joi spre vineri, un 
mesaj radio-tele vizat către naţiune, ;m 
care a lansat un apel tuturor argen-

. tinienilor pentru a participa „la re
construcţia paşnica a ţării". Jüan Pe
ron a subliniat, totodată, necesitatea 
ca întreaga populaţie a ţării să sus
ţină actuala politică promovată de 
guvernul condus de preşedintele Elec
to r Campora.

o IN CAPITALA FINLANDEI A 
AVUT LOC O CONFERINŢA DE 
PRESĂ în legătură cu reuniunea eu
ropeana _ a femeilor _ în  problemele 
securităţii şi cooperării pe continent, 
care va avea loc aici în zilele de 10 
şi 12 august. Comitetul de organizare 
a informat că vor participa delegaţii 
dîn partea a 150 organizaţii politice 
şi sociale alo femeilor din ţările Eu
ropei, ceea ce face ca aceşti forum să 
fie cel mai reprezentativ din istoria 
mişcării internaţionale a femeilor.

•  LA HAVANA AU ÎNCEPUT 
CONVORBIRILE INTRE O DELE
GAŢIE A P.C. DIN CUBA, condusă 
de Carlos Rafael Rodriguez, membru 
al Secretariatului C.G. al P.C. di» 
Cuba şi o delegaţie a Uniunii Comu
niştilor din Iugoslavia, condusă de 
Stane Doianţ, secretarul Biroului Exe

c u t i v  al Prezidiului U.C.I.
Cela două părţi au examinat pro

bleme ale -relaţiilor iugoslavo-cubane- 
te  pe linie de partid $i de stati si au 
efectuat un schimb de opinii asupra 
situaţiei din ‘ mişcarea muncitorească 
internaţională. în urma discuţiilor,

Prezente
J  0

I I

Brazzaville 22 (Agerpres). — La 
»coala de artă congoleză şi africană 
din Capitala Republicii Populare 
Congo, a avut loo o amplă mani
festare dedicată lunii prieteniei cu 
popoarele Inimii, organizată cu con
cursul ambasadelor din Brazzaville. 
La festivitate au participat Cesar- 
Mopolo-D.adet, secretar al C.C. a! 
Partidului Congolcz al Muncii, alte 
■oficialităţi congoleze, membri ai 
corpului diplomatic, oaimeni de cul
tură, un public numeros.

Pavilionul rezervat României — 
stand de fotografii artistice, pu
blicaţii etc. — intitulat „Prietenie“, 
înfăţişează, în deschidere, un mare 
panou reprezentând o convorbire 
prietenească intre preşedintele Con
siliului de Suc al Republicii So
cialiste Románia, Nicolae Gîauşescu, 
şi preşedintele Consiliului de Stat 
al Republicii Populare Congo, Ma
rien N ’Gouabi. Pavilionul a fost) 
vizionat de un numeros public.

A

în c h e ie re a  
m isiunii p rim ulu i 

ech ip a j al „ S k y la b “
Houston 22 (Agerpres). — Ameri- 

KÎnd cu succes, vineri, la ora 15 şi 
50 minute (ora Bucureştiului), echipa
jul alcătuit din ast-ronauţii Charles 
Conrad, Paul Weitz şi Joseph Kerwin 
a încheiat prima etapă a programului 
de cercetări din cadrul misiunii „Sky
lab“ — asa-numitul „laborator al cer 
-rului". Primii paşi făcuţi de cei tre! 
astronauţi pe puntea portavionului 
„Ticonderoga“, care i-a recuperat în 
estul Oceanului Pacific, la o distanţă 
de circa 1 300 kilometri sud-vest de 
San Diego (California), i-au arătat pc 
aceştia într-o bună condiţie fizică, 
după o activitate dc 28 dc zile in 
stare de imponderabilitate.

De remarcat că primul echipaj al 
misiunii „Skylab“, spre deosebire dc 
zborurile din programul ..Apollo“, a 
fost ridicat Ia bordul vasului chiar în 
capsula cu care a amerizat. Procedeul 
a constituit o precauţie în plus pen
tru eventualitatea că cei trei astro- 
nauţi nu s-ar prezenta într-o stare 
satisfăcătoare a sănătăţii. Medicul echi
pajului, Joseph Kerwi-n, de altfel pri
mul chirurg care a zburat în spaţiu, 
a efectuat, înainte de ieşirea din 
capsula Apollo, ultimele experimente 
medicale, înregistrîtid pulsul şi tensiu
nea arterială ale celor trei membri ai 
echipajului.

După ce a găzduit pentru 28 de zile 
pe Conrad, Weitz şi Kerwin, labora
torul spaţial „Skylab“ va survola in 
continuare Terra, nepilotat, timp de 
peste o luna. La 27 iulie, ':1 va primi 
al doilea echipaj, care va rămâne la 
bordul staţiei o durată dublă, respec
tiv opt săptămâni. Un ai treilea echi
paj, alcătuit to t din trei astronauţi, îl 
va înlocui apoi pc acesta şi tot pen
tru un interval de 56 dc zile.

părţile au constatat existenţa unor 
condiţii favorabile pentru dezvoltarea 
relaţiilor dintre cele două ţări şi par
tide. Au fost abordate, de asemenea, 
probleme privind viitoarea conferinţă 
la nivel înalt a ţărilor nealiniate.

•  COMITETUL ENGLEZ PEN
TRU SECURITATE ŞI COLABORA
RE EUROPEANA, într-o declaraţie 
dată publicităţii la Londra, consideră 
că reuniunea de la Flelsinki, dc la 
3 iulie, prin importanţa şi rolul 
care-i revine, este menită să „instau
reze o eră a păcii şi colaborării fruc
tuoase" în sfera comerţului, culturii, 
apărării mediului ambiant, precum şi 
in alte domenii.

Comitetul exprimă, de asemenea, 
convingerea că, în vederea realizării 
securităţii şi colaborării în Europa, 
un rol important îl are luarea unor 
măsuri eficiente în direcţia dezarmă
rii, chemînd guvernul englez să „mi
liteze în vederea realizării unui a- 
cord privind încetarea definitivă a 
folosirii, producerii şi stocării arme
lor nucleare".

«  IN CADRUL DEZBATERILOR 
COMISIEI SPECIALE A ORGANI
ZAŢIEI STATELOR AMERICANE 
(O.S.A.), reprezentantul Argentinei, 
ministrul de . externe adjunct Jorge 
Vasquez, a lansau un apel statelor din 
America Latină, cerîndu-Io să lupte 
împotriva „dominaţiei externe, a co
lonialismului vizibil sau disimulat, a 
amestecului în problemele lor interne 
şi externe*, relatează agenţiile Reuter 
şi. Franco Presse. Denunţând noul tip 
de agresiune imperialista, agresiunea 
economică, ministrul argentinian s-a 
pronunţat împotriva rolului domi
nant al S.Ü.A. în cadrul organizaţiei. 
„Prezenţa S.U.A, în O.S.A., a spus 
Jorge Vasquez a produs adesea amă
răciune şi frustrări; internele statelor 
latino-americane şi cele ale Statelor 
ünito  sínt diferite şi, uneori, chiar 
contradictorii*. Totodată, ministrul 
de externe adjunct al Argentinei s-a 
pronunţat pentru „abolirea definitivă 
a. oricărui instrument caro exclude 
Cuba din comunitatea latino-amen- 
cană*.

— Tovarăşe prim-vicepreşedinte, 
vă cunosc de vreo 13 ani dar nu 
vă ştiu numele exact.. .

— Mă cheamă Todoran Traian, 
însă nu mă deranjează că unii îmi 
spun Tudorán. Nu sínt Un formalist.

— Eu in anumite situaţii sínt. 
Spuneţi-mi, dc ce credeţi că aţi 
fost ales în această funcţie acum. 
intr-un moment deosebit de im
portant pentru dezvoltarea spor
tului ia ţara noastră şi, implicit, 
în judeţul Sibiu?

— Dacă credeţi că este necesar am 
să încerc... Sínt sibian, cum se spune, 
get-beget şi m-atn făcut profesor de 
sport fiindcă mi-a plăcut mişcarea. 
După terminarea institutului —• în 
1959 — am revenit aici şi am început 
să muncesc. Nu mi s-a părut că fac 
ceva deosebit, totuşi, treptat, au în
ceput să apară roadele. Oamenii sínt 
-tentaţi să te catalogheze. Despre mine

. se spune că sínt un om, activ, că am 
' spirit organizatoric şi vreau să cred 

că-i adevărat. Aşa că.. .
— Fiind director la Şcoala spor

tivă de elevi n-aţi fost străin de 
activitatea trecută a C.J.E.F.S. Si
biu. Ce vi s-a părut că „scîrţîic“?

— Munca în colectiv. Fiecare sala
riat şi majoritatea activiştilor obşteşti 
lucrau, căutau să-şî îndeplinească sar
cinile, dar cind era vorba de o co
laborare a tuturor factorilor pentru 
rezolvarea unor probleme mai mari 
apăreau... fisurile. De aceea multe 
acţiuni se pierdeau pe drum, se pur
tau interminabile - discuţii în jurul u- 
nor chestiuni minore. Preşedintele tre
buia să intervină, de exemplu, pentru 
rezolvarea unor litigii între echipe, 
între jucători şi antrenori etc.

Pentru a putea realiza ceva este 
strict necesar un climat j le  colabo
rare serioasă şi principială, de con
lucrare cu largul activ obştesc, de an
trenare a organelor şi organizaţiilor 
cu atribuţii în mişcarea sportivă.

— Ştiu că la plenara C.J.E.F.S. 
a fost adoptat un plan de măsuri 
întocmit în lumina Hotărîrii Ple
narei C.C. al P.C.R. din februa
rie—martie ax. Care sínt obiec
tivele mari pe care le vizaţi in 
continuare?

— înainte dc-a trece îa obiective, 
ţin să vă spun că vrem să selecţio
năm cadrele, activiştii obşteşti care să 
fie într-adevăr nişte oameni de nă
dejde, pasionaţi şi gata oricînd să 
lupte pentru afirmarea sportului din 
judeţul nostru. Avem nevoie de oa
meni hotărîţi pentru că ne propunem 
lucruri măreţe.

în  privinţa sporirii bazei materiale, 
pentru acesu an avem prevăzute: ter
minarea lucrărilor la căminul sportiv 

■ din incinta stadionului „Metalul“ şi 
darea lui ia  folosiaţă pînă în toamnă, 
continuarea lucrărilor Ia pista do atle
tism a stadionului Gaz metan Mediaş 
şi la amenajările de sub tribu-nă, darea 
în folosinţă a instalaţiei de ilumina!) 
de _ Ia baza Şcolii sportive din Sibiu, 
sprijinirea Comitetului municipal al 
Ü.T.C. pentru terminarea lucrărilor 
începute.

într-un viitor ceva mai îndepărtai 
•— pe care nu-1 aşteptăm cu braţele

încrucişate — Sibiul va beneficia de 
un bazin olimpic (acoperit) do înot 
(50X21 m )...

— Cam pe cind?’
— Este prevăzut pentru perioada 

1975—1977. In perioada 1976—1979 
se vor construi o sală de sport cu o 
capacitate de 2 COO locuri şi o alta 
de judo. Menţionez că pentru toate 
aceste obiective C.N.E.F.S. a alocat o 
parte din fondurile necesare.

— Spuneaţi că nu veţi aştepta...
— Anul viitor sala de gimnastică 

a Scolii sportive din Sibiu va li mă
rită pentru a crea condiţii optime 
do pregătirea sportivelor noastre pen
tru  că gimnastica este prima ramură, 
din judeţul nostru nominalizată pen
tru jocurile olimpice din 197f>. Vor 
fi amenajate trei terenuri de tenis de 
oîmp în Sibiu şi Mediaş, vom aloca 
fonduri pentru reparaţii şi amenajări 
la baza hipică a C.S.M. şi la ştran
dul C.S.M., iar rugbiştii vor bene
ficia de un teren al lor dotat cu cele 
necesare (aici din nou uteciştii au un 
cuvine greu de spus).

— Iu ce priveşte sportul dc 
masă, ccl şcolar şi cel de perfor
manţă. . .

— După părerea mea n-are rost s-ă 
transcrieri întreg planul de masuri. 
Vă asigur însă că el va fi respectat 
întocmai -— defalcat pe perioade şi 
domenii, repartizat pe oameni — şi 
pe parcurs vom mai putea sta de 
vorbă...

— Totuşi, măcar despre fotbal 
— acesu „cui al Iui Pepelea“ al 
sibienilor — spuneţi-mi cîteva 
noutăţi. Se face sau nu se face 
club de fotbal la Sibiu?

— Pînă la 1 octombrie 1973 vom 
analiza situaţia C.S.M. Sibiu stabilind 
măsuri de întărire oraganizatorică, 
materială şi tehnică pentru ca acesta 
să desfăşoare un proces de instruire 
la nivelul cerinţelor actuale.- In ce 
priveşte clubul de fotbal, sintern încă 
in faza do studiu a posibilităţilor şi 
condiţiilor înfiinţării Iui. N-are rost 
să ne avîntăm şi s i schimbăm doar 
o denumire cu alta. Dacă-1 facem, el 
trebuie să fie o unitate puternică, 
bine organizată şi bine condusă, ca
pabilă să satisfacă pretenţiile amato
rilor de fotbal sibieni.

— Ce obstacole veţi avea de de
păşit pentru a ajunge la ţintă?

— Inerţia unor oameni este în 
sport ca şi oriunde un obstacol difi
cil tocmai fiindcă... nu se mişca, A 
nu respecta ceea ce ţi-ai propus este 
cea mai gravă inerţie. Planurile de 
măsuri devin nişte hîrtîi inutile dacă 
nu sínt materializate în fapt. Nu-mi 
plac şedinţele lungi în  care nu se 
vorbeşte pe şleau, nu pot să sufăr 
ştampilele şi formularele încuiate în 
birouri. Acestea sufocă sportul şi-i 
tracasează pe cei a căror misiune este 
de a se afla în continuă mişcare în 
permanentă căutare a soluţiilor op
time. Biroul nostru trebuie să fie te
renul şi sala de sp o rt...

—■ Aveţi perfectă dreptate. Vă 
mulţumesc pentru amabilitate şi 
vă doresc succes!

Interviu consemnat do 
N . I. DOBRA

W  [Trv| T

Centrala industrială pentru f
îl ttI produse anorganice Rm. V îlcea I

— COMBINATUL! CHIMIC — î
angajează de urgenţă: t

\-4~

— translatori 'de limba engleză şi germană
în condiţiile H.C.M. nr. 914/1968.

Informaţii suplimentare la telefon 1 61 00, inte
rior 105.

£

Reuniunea Consiliului 
de Securitate

Preşedintele P.C. Italian, Luigi Longo, 
a primit pe tovarăşul Cornel Burtică

I

în tre p rin d e re a  
B a ta n ta  S ib iu

Pentru noua secţie de elemente hidropneumatice cu 
profil de mecanică fină şi de precizie,
recrutează candidaţi absolvenţi ai şcolii generale cu 8 
sau 10 clase pentru calificare prin şcolile profesionale 
şi ucenicie la locul de munca în următoarele m eserii:

— strungar precizie
— frezor precizie
— rectificator suprafinisări 

sculer matriţer 

lăcătuş precizie.

Înscrierile se fac la sediul întreprinderii biroul per- 
sonal-învăţămînt-salarizare pînă la data dc 30 tunic 
1973.

Admiterea se face pe baza examenului medical în 
limita locurilor planificate, fără examen de admitere.

Informaţii suplimentare la biroul personal-învaţă- 
mînt-salarizare, telefon 2 10 20, interior 136.

/

I  în tr e p r in d e re a  I  
d e p ie le , In c ă l ţă m in te ş i  m a ro c h in ă rie  |

„13  D ecem b rie  S ibiu ( i

;j recrutează băieţi şi fete, absolvenţi a 10 clase şcoala 
Í  generală, (pînă la 18 ani împliniţi), pentru calificare 
S în meseria de confecţioneri articole de marochinărie 
5, şi voiaj.
;■ Informaţii suplimentare Ia compartimentul perso- 
Í  naL-învăţămînt, telefon 3 16 28. 
r . v . w

t

t  ±

I Întreprinderea de prelucrare f 
ţ a lemnului Sibiu X
4"!

recrutează absolvenţi a 8— 10 clase elementare it
T pentru şcoala profesională şi ucenicia la locul de muncă t
$ în meseria de tîmplar. ţ

: Informaţii suplimentare se primesc la comparti- t
t  mentül personal-învăţămînt, telefon 2 00 60, str. Rîu- t  
t  lui nr. 23. t

Liceul agricol Blaj
Í  primeşte înscrieri pentru examenul de admitere la spe- Í, 
:: cialitatea HORTICULTURA, pînă în ziua de 24 îu-

nie a.c.
*: Informaţii suplimentare la secretariatul şcolii, tele- ■:
Ş fon 223, Blaj. ţ
lV ,S V .V V W .-M 1 k â W .V M '> i> K v .W ,W ,V .,,W . ,.V ., ., .V A W ,V .V /,V ;

u i  „iiM iiim r Sibiu
angajează:

—  muncitori
— lăcătuşi
— ţesători
— muncitori necalîfîcaţi.

Informaţii la biroul personal.
Se va asigura cazare Ia căminul He nefamilişti 

anul 1974.
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I Secţie L 4 C. F. I Sibiu \
* *
I încadrează urgent:

I •— '4 raaşinişti I mecanizare grea, categoria a 10-a, I
j ' salar 1650— 1900 lei
j : '— 1 lăcătuş mecanic, categoria 5-6, pentru motoare * 
I Diesel şi eîectro-aprinderc
J —  2 motorîşti categoriile 2-6 jjj — 2 tractorişti ratierişti
' 11 —  1 buldozerist
I —  2 primitori-distribuîtori materiale.

Condiţiile de încadrare conform H.C.M. nr. 914' j 
I 1968 şi Legea nr. 12/1971.

Informaţii suplimentare la Secţia L 4 Sibiu, din ! 
I Piaţa Gării nr. 7. j
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